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پیــام
چهارشنبـه 27 دی ماه 1402/ 17 ژانـــویه 2024 / 5 رجــب 1445/سال شانزدهــم/ شمـــاره 2406 / 7000 تومان/ 8 صفحـــه 26

استاندار بوشهر با تقدیر از سپاه پاسداران در انتقام عملیات های تروریستی 

گفت: توانمندی و اقتدار دفاعی و نظامی ایران اسلامی بسیار بالا است. احمد 

محمدی زاده ظهر سه شنبه در نشست مسؤولان استان بوشهر اظهار داشت: 

از همه ظرفیت ها به ویژه رسانه های تحت  ناامیدی مردم  دشمنان برای 

پوشش خود استفاده می کنند.وی گفت ....
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دبیر شورای مشاوران وزرا در امور ایثارگران گفت: جامعه ایثارگری کشور اکنون 

به شکل جدی دارای مشکل نداشتن شغل و بیکاری است.رضا رحیمی نسب روز 

دوشنبه اظهار کرد: طبق قانون، ۲۵ درصد سهمیه به جامعه ایثارگری و پنج درصد 

نیز به رزمندگان تعلق دارد که مجموع آن به ۳۰ درصد می رسد ولی این مهم 

در برخی از دستگاه ها اجرایی نشده است. وی بیان کرد: اکنون معدل بیکاری 

ایثارگران کشور کمتر از معدل بیکاران کشور نیست.دبیر شورای مشاوران وزرا در 

امور ایثارگران تصریح کرد: در حوزه فرهنگ ....

اینجا روستای بی بی حکیمه با جمعیتی حدود 70 خانوار، منطقه ای نفت خیز 

در جنوب شهرستان گچساران از استان کهگیلویه و بویراحمد است. ماجرای 

ثروتمند شدنش، حدودا به سال 1341 برمی گردد که  ذخایر نفت در این منطقه 

کشف شد و بعد از مدتی حفاری و احداث واحدهای تفکیک گاز نیز، به اجرا 

درآمد. سپس طولی نکشید که به یکی از عظیم  ترین و غنی  ترین منابع نفتی 

جهان تبدیل شد. وجود آستان مطهر حضرت بی بی حکیمه خاتون، خواهر 

امام رضا )ع( نیز باعث شد تا این روستا از اهمیت دوچندانی برخوردار شود. ..
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محتشم با 27 رای 

رییس هیات فوتبال 

بوشهر شد

تبدیل وضعیت

 ۳۴ هزار نفر

 در وزارت نفت

شرکت پتروشیمی مرجان در نظر دارد اقلام ضایعاتی، مازاد و زائد خود را واقع در استان بوشهر، شهرستان عسلویه، منطقه 

ویژه اقتصادی انرژی پارس، سایت 2 پتروشیمی ها، به شرح ذکر شده در اسناد، از طریق برگزاری مزایده عمومی و متعاقباً 

عقد قرارداد به فروش برساند: 

موضوع مزایده: فروش اقلام ضایعاتی، مازاد و زائد 

تاریخ و نحوه دریافت اسناد: متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی لغایت پایان وقت اداری )ساعت 16:00( روز 

شنبه مورخ 1402/10/30 با مراجعه به دبیرخانه شرکت پتروشیمی مرجان واقع در تهران و عسلویه، نسبت به دریافت اسناد 

اقدام نمایند.

زمان و مکان بازدید اقلام: متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی لغایت پایان وقت اداری )ساعت 16:00( روز شنبه 
مورخ 1402/11/14 با هماهنگی قبلی با واحد انبار شرکت پتروشیمی مرجان و مراجعه به مجتمع این شرکت واقع در عسلویه 

سایت 2 پتروشیمی ها، نسبت به بازدید از اقلام اقدام نمایند.

قیمت پایه مزایدهشرح اقلامردیف

337،244،607،000 ریالاقلام ضایعاتی1

717،701،396،100 ریالاقلام مازاد2

12،582،350،000 ریالاقلام زائد3

مبلغ تضمین شرکت در مزایده: به میزان 5% مبلغ پایه هر بخش، به صورت ضمانت نامه بانکی و یا واریز وجه نقد به 

حساب بانکی شماره 2643059986 نزد بانک تجارت شعبه منطقه ویژه اقتصادی پارس به نام شرکت پتروشیمی مرجان.

آخرین مهلت ارائه پیشنهادات: ساعت 16:00 روز دوشنبه مورخ 1402/11/16 می باشد. 

محل تحویل پاکت پیشنهادات: 

تهران: خیابان نلسون ماندلا )جردن(، نبش خیابان مهراد، پلاک 208، تلفن: 07731670000 داخلی 726.

عسلویه: منطقه ویژه اقتصادی پارس، فاز 2 پتروشیمی ها، شرکت پتروشیمی مرجان تلفن: 37293158-077 داخلی 210.

سایر شرایط شرکت در مزایده: 

▪ به پیشنهادهای مبهم، مخدوش، مشروط، فاقد سپرده، بدون امضا و یا سایر پیشنهادهایی که پس از مهلت اعلام شده 
ارایه گردد ترتیب اثر داده نخواهد شد.

▪ شرکت در مزایده به منزله قبول شروط و تکالیف مقرر در اسناد مزایده بوده و شرکت پتروشیمی مرجان در قبول یا رد هر 
یک از پیشنهادهای دریافتی و همچنین ابطال یا تجدید مزایده مختار خواهد بود.

▪ در صورت انصراف برنده مزایده از انجام معامله و یا عدم واریز وجه اولیه در زمان مقرر، تضمین ارائه شده توسط ایشان 
جهت شرکت در فرآیند مزایده به نفع مزایده گزار ضبط خواهد شد و مزایده گزار می تواند موضوع مزایده را به برنده دوم 

مزایده واگذار نماید.

▪ در دست داشتن اصل و تصویر شناسنامه و کارت ملی برای دریافت اسناد شرکت در مزایده الزامی است.
▪ هزینه چاپ آگهی برعهده برنده مزایده خواهد بود.

▪ متقاضیان می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن های 37293158 - 077 داخلی 571 تماس حاصل نمایند. 

آگهی مزایده عمومی فروش اقلام ضایعاتی، آگهی مزایده عمومی فروش اقلام ضایعاتی، 
مازاد و زائد شرکت پتروشیمی مرجانمازاد و زائد شرکت پتروشیمی مرجان

شرکت پتروشیمی مرجانشرکت پتروشیمی مرجان1402101704

نوبت دوم 

اینجا روستای ثروتمندانِ محروم است

سهم بی بی حکیمه از ثروت نفت 
و گازش چیست؟

دبیر شورای مشاوران وزرا در امور ایثارگران:

جامعه ایثارگری کشور مشکل 
بیکاری دارد

بازار داخل جوابگو نیست؛

تـــولیــدات استـان بــوشهر بــــازار خارجی می خــواهـد

دانشگاه علوم پزشکی بوشهر ۵ هزار میلیارد ریال بدهی دارد

بــدهی 5 هـــزارمیلیـارد  ریالی

استاندار بوشهر:
توانمندی و اقتدار دفاعی و نظامی ایران اسلامی 

بسیار بالا است

صرفه جویی ۹۶۰ 

میلیون دلاری با 

بهره برداری از مخازن 

نفت گناوه

تحقق یک مطالبه دیرینه؛

پروژه بهسازی راه 

»نمازگاه - ارم - 

بوشکان« به زودی 

اجرایی می شود

رییس کل دادگستری استان بوشهر:

شورای نگهبان 

در سطح کشور دارای 

جایگاه ویژه است
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خبــــرخبــــر

خبر

استاندار بوشهر با تقدیر از سپاه پاسداران در انتقام عملیات های 

ایران  اقتدار دفاعی و نظامی  و  توانمندی  تروریستی گفت: 

اسلامی بسیار بالا است.

احمد محمدی زاده ظهر سه شنبه در نشست مسؤولان استان 

همه  از  مردم  ناامیدی  برای  دشمنان  داشت:  اظهار  بوشهر 

ظرفیت ها به ویژه رسانه های تحت پوشش خود استفاده 

از  دشمنان  اهداف  انتخابات  در  حضور  گفت:  می کنند.وی 

مردم  حداکثری  حضور  با  و  می کند  ناکام  گوناگون  جهات 

در انتخابات ۱۱ اسفند بار دیگر اقتدار ایران به منصه ظهور 

می رسد.

انقلاب  پاسداران  از سپاه  تقدیر  با  ادامه  در  بوشهر  استاندار 

اسلامی در انتقام بخشی عملیات های تروریستی اخیر اضافه 

کرد: انهدام مقر جاسوسی رژیم صهیونیستی موساد در اقلیم 

باران  موشک  و  بالستیک  موشک های  با  عراق  کردستان 

محل تجمع فرماندهان و عناصر اصلی مرتبط با عملیات های 

تروریستی اخیر به ویژه داعش، در سرزمین های اشغالی سوریه 

و  دفاعی  اقتدار  و  توانمندی  نشانه  پاسداران،  سپاه  توسط 

نظامی ایران اسلامی است.

وی اقدام سپاه پاسداران را آغاز یک انتقام سخت از تروریست ها 

و جنایتکاران صهیونیستی دانست و بیان کرد: تروریست ها 

عملیات  هر  و  شده  تمام  رو  در  بزن  دوران  که  بدانند  باید 

تروریستی با پاسخی سخت روبه رو می شوند. محمدی زاده از 

افتتاح پروژه های مهم در دهه فجر انقلاب اسلامی در نقاط 

مختلف استان خبر داد و اظهار داشت: بر اساس برنامه ریزی 

طرح های مهمی در عرصه های گوناگون زیرساختی، عمرانی و 

اقتصادی در دهه فجر امسال افتتاح می شود.

 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان بوشهر گفت: در طرح 

برخورد با خودروهای پلاک مخدوش، یک هزار و ۲۸۷ نفر 

راننده متخلف این استان به مرجع قضایی معرفی شدند.

سرهنگ محمد صادقی روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگاران 

اظهار کرد: با توجه به تبصره ماده ۷۲۰ قانون مجازات اسلامی 

در خصوص هر گونه دستکاری یا استفاده از پلاک های غیرمجاز 

و مخدوش کردن آن، پلیس راهور استان در راستای برخورد 

با این پدیده، اقدام به اجرا طرح برخورد با رانندگان این نوع 

وسایل نقلیه کرده است.

وی بیان کرد: در اجرای این طرح در ۹ ماهه امسال تعداد ۶ 

هزار و ۱۱۰ دستگاه انواع وسایل نقلیه با پلاک مخدوش اعمال 

قانون و تعداد یک هزار و ۲۷۸ نفر مالک یا راننده به مرجع 

قضایی معرفی و اعزام شدند.

رئیس پلیس راهور استان بوشهر یادآور شد: براساس قانون 

اقدام به ایجاد تغییرات در پلاک جرم محسوب شده و پلیس 

نیز بر حسب وظیفه ذاتی خود با این عمل غیر قانون به شکل 

قاطع برخورد می کند. صادقی یادآور شد: اقدام برخی از مالکان 

بر  تهدیدی  برای تغییر و مخدوش کردن پلاک  رانندگان  و 

امنیت روانی و جانی شهروندان و عبور از امنیت جامعه خط 

قرمز پلیس راهور است و این اجازه را به هیچ فردی نخواهیم 

داد. وی افزود: به همین منظور این طرح با شدت بیشتر و 

با پایش تصویری دوربین ها و حضور فیزیکی ماموران پلیس 

راهور استان و با استفاده از ظرفیت های قضایی و فرهنگی 

ادامه می یابد. صادقی تاکید کرد: مالکان و رانندگان به قانون 

احترام گذاشته و از هر گونه رفتار مغایر با قانون به جد اجتناب 

کنند.

 رییس کل دادگستری استان بوشهر گفت: جایگاه شورای 

نگهبان در سطح کشور، ویژه و خاص است و نباید توسط 

یا تخریب  و  احترامی  رسانه ها مورد بی  و  افراد  از  برخی 

قرار گیرد.به گزارش خبرنگار مهر، مهدی مهرانگیز ظهر سه 

به  رسیدگی  و  پیشگیری  ستاد  نشست  دومین  در  شنبه 

جرایم انتخاباتی استان بوشهر اجرای قانون در همه زمینه ها 

از جمله قوانین انتخابات را مهم دانست و گفت: جایگاه 

شورای نگهبان در سطح کشور، جایگاه ویژه و خاص است 

و نباید توسط برخی از افراد و رسانه ها مورد بی احترامی 

و یا تخریب قرار گیرد و در صورت چنین اتفاقی، با افراد 

خاطی برابر قانون برخورد خواهد شد.رئیس کل دادگستری 

استان بوشهر و رئیس ستاد پیشگیری و رسیدگی به جرایم 

انتخاباتی استان بوشهر در ادامه به اهمیت اجرای مصوبات 

این ستاد اشاره کرد و گفت: بر اساس مصوبات متناظر با 

قوانین انتخابات، همه دستگاه های متولی در راستای ایجاد 

یک انتخابات سالم، تمام تلاش خود را به کار گیرند. مهر انگیز 

به نقش رسانه ملی در صدا و سیما اشاره داشت و گفت: 

صدا و سیما علاوه بر تولید برنامه های ویژه در جهت اطلاع 

رسانی و آگاهی بخشی آحاد مردم به موضوع انتخابات و 

مشارکت حداکثری آنها به تبیین قوانین انتخاباتی و تخلفات 

آن در جهت پیشگیری از جرایم در این زمینه نیز گام بردارد.

رئیس ستاد پیشگیری از تخلفات و جرایم انتخاباتی استان 

به  باید  استانی  ستاد  نشست های  داشت:  اظهار  بوشهر 

صورت مستمر و حداقل هر هفته یک بار در خصوص رصد 

مصوبات و اقدامات انتخاباتی و بررسی جرایم و تخلفات 

احتمالی برگزار شود و همچنین در همه حوزه های قضائی نیز 

این نشست ها به صورت منظم برگزار شود.

تشکیل ۲۰ نشست ستاد پیشگیری و رسیدگی به جرایم 

انتخاباتی

جرم  وقوع  از  پیشگیری  و  اجتماعی  معاونت  سرپرست 

و  پیشگیری  ستاد  دبیر  و  بوشهر  استان  دادگستری 

نیز به بیان گزارشی  انتخاباتی استان  رسیدگی به جرایم 

از اقدامات صورت گرفته توسط این ستاد در سطح استان 

از ۲۰  بیش  تاکنون  کرد:  بیان  و  پرداخت  و شهرستان ها 

نشست ستاد پیشگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی در 

سطح استان و همچنین شهرستان ها صورت گرفته است 

که در این راستا مصوبات متعددی به دستگاه های ذی ربط 

ابلاغ شده است.مجید آرامی افزود: تاکنون هیچ تخلفی 

در خصوص جرایم انتخاباتی در سطح حوزه های قضائی 

ارسال  همچنین  گفت:  وی  است.  نشده  گزارش  استان 

پیامک های پیشگیرانه به منظور پیشگیری از هرگونه جرایم 

قبل، حین و بعد از برگزاری انتخاباتی در دستور کار ستاد 

پیشگیری و رسیدگی به جرایم انتخاباتی استان بوشهر قرار 

گرفته است و این مهم همچنان به طور هفتگی در حال 

انجام است.

تبدیل وضعیت ۳۴ هزار نفر

 در وزارت نفت

با  نشست  در  ایثارگران  امور  در  نفت  وزیر  مشاور 

ایثارگران شرکت های نفت و گاز بوشهر گفت: تبدیل 

و ضعیت خانواده ایثارگران توسط نمایندگان مجلس 

مصوب شد که در صنعت نفت کشور تا کنون ۳۴ هزار 

نفر تبدیل وضعیت شدند که ۲۸ هزار نفر بند دال یا 

افراد پیمانی و بقیه بند واو یا قراردادی ها بودند.

حسینی سید شریف حسینی افزود: در استان بوشهر 

طبق آخرین آمار همه در نفت تبدیل وضعیت شده 

اند و تنها ۷ نفر باقی مانده که مشکل گزینشی دارند 

که آن هم در دست بررسی است.وی اضافه کرد: این 

قانون شرایطی را ایجاد می کند تا افرادی که پدرشان 

۶ ماه و بیشتر سابقه ایثارگری دارد یا جانباز، آزاده و 

فرزند و خانواده شهید هستند تبدیل وضعیت شوند و 

از پیمانکاری و قراردادی به رسمی تبدیل شوند.حسینی 

بیان کرد: یکی از موضوعاتی که در وزارت نفت اتفاق 

افتاد و در دیگر دستگاه ها نبود استفاده از ماده ۴۸ 

بود که مبلغی بود که ترتیب اثر داده شد و فرزندان 

جانبازان شاغل ۳۰ درصد و بالاتر و خانواده شهدا به کار 

دعوت شدند و هم اکنون روند استخدامی ۹۸۳ نفر در 

حال انجام است و از کارکنان نفت می شوند که با ادامه 

روند قانون کنون در مجلس، تبدیل وضعیت آن ها هم 

انجام خواهد شد.

...........................................................................

تحقق یک مطالبه دیرینه؛

پروژه بهسازی راه »نمازگاه - ارم - 

بوشکان« به زودی اجرایی می شود

نماینده مردم دشتستان در مجلس شورای اسلامی از 

انتخاب پیمانکار پروژه راه »نمازگاه- ارم- بوشکان« خبر 

داد و گفت: این پروژه به زودی آغاز می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، ابراهیم رضایی ظهر سه شنبه 

در جمع خبرنگاران با اشاره به آخرین وضعیت اجرای 

پروژه راه نمازگاه ارم بوشکان اظهار کرد: این پروژه از 

اهمیت بسیار زیادی برای مردم در شهرستان دشتستان 

برخوردار است. وی با اشاره به پیگیری های صورت 

گرفته برای اجرای پروژه راه نمازگاه - ارم - بوشکان بیان 

کرد: بر اساس اعلام راهداری بوشهر، پیمانکار قطعه اول 

این پروژه به مبلغ ۹۲ میلیارد تومان انتخاب شده و در 

بهمن ماه نیز پیمانکار قطعه دوم آن انتخاب خواهد 

شد. نماینده مردم شهرستان دشتستان در مجلس 

شورای اسلامی بیان کرد: بودجه پروژه به دستور رئیس 

جمهور محترم از وزارت نفت تأمین خواهد شد. وی 

افزود: بدین ترتیب انتظار داریم که در آینده نزدیک 

به  شاهد کلنگ زنی و اجرای پروژه به منظور پاسخ 

مطالبه دیرینه مردم بخش های ارم و بوشکان باشیم.

...........................................................................

دانشگاه علوم پزشکی بوشهر ۵ هزار میلیارد ریال 
بدهی دارد

بدهی 5هزارمیلیارد ریالی 

منابع  و  توسعه مدیریت  | سرپرست معاونت  ایرنا 

دانشگاه علوم پزشکی بوشهر گفت: این دانشگاه پنج 

هزار میلیارد ریال به پیمانکاران و شرکت های دارویی و 

تجهیزاتی بدهی دارد.

پیمانکار  با  نشست  در  شنبه  سه  روز  فرهادی  اکرم 

بوشهر  پزشکی  علوم  دانشگاه  شاخص  پروژه های 

اظهار کرد: بنا بر سازوکار تهاتر در بند )و( تبصره )۱۱( 

ماده واحده قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل کشور، بدهی 

دستگاه های اجرایی به پیمانکاران و سایر شرکت ها 

از طریق تهاتر امکان تسویه وجود دارد. وی افزود: با 

برگزاری جلسات و پیگیری های مستمر تلاش می شود 

کاهش  راستای  در  ایجادشده  قانونی  ظرفیت  از 

بدهی های انباشته دانشگاه اقدامات مؤثری به عمل 

منابع  و  مدیریت  توسعه  معاونت  سرپرست  آید. 

دانشگاه علوم پزشکی بوشهر تصریح کرد: در همین 

راستا جلسه ای با پیمانکارطرح های شاخص دانشگاه 

برگزار و در خصوص استفاده از تهاتر مالیاتی گفت وگو  

با  مذاکراتی  داد:  ادامه  فرهادی  شد.  تبادل نظر  و 

شرکت آب و فاضلاب و شرکت توزیع نیروی برق در 

خصوص تهاتر بدهی های واحدهای تابعه دانشگاه به 

شرکت های مذکور از طریق تهاتر مالیاتی و تسهیلات 

بانکی به عمل آمده است.

...........................................................................

معاون استاندار بوشهر:

ایران قوی و مقتدر اجازه 

خودنمایی به تروریست ها را 
نمی دهد

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر 

به  خودنمایی  اجازه  مقتدر  و  قوی  ایران  گفت: 

تروریست ها را نمی دهد.

به گزارش خبرنگار مهر، اکبر پورات ظهر سه شنبه در 

نشست مسؤولان استان بوشهر از اقدام سپاه پاسداران 

تروریستی  گروهک های  انهدام  در  اسلامی  انقلاب 

تقدیر کرد و این عملیات را تحسین برانگیز خواند.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر 

اضافه کرد: دشمنان نظام اسلامی باید بدانند که ایران 

را  تروریست ها  به  خودنمایی  اجازه  مقتدر،  و  قوی 

نمی دهد و همواره در اوج آمادگی قرار دارد.

و  امنیتی  نیروهای  و  پاسداران  داد سپاه  ادامه  وی 

اطلاعاتی، گروهک های تروریستی بدخواه ملت ایران 

را، هرکجا که باشند خواهند یافت و آنها را به سزای 

استان  انتخابات  رئیس ستاد  اعمالشان می رسانند. 

بوشهر در ادامه از آمادگی استان بوشهر برای برگزاری 

انتخابات باشکوه در استان خبر داد و تصریح کرد: 

برای برگزاری انتخابات ۱۱ اسفند همه زیرساخت ها در 

بخش های مختلف فراهم شده است.

امامجمعهبوشهر:حملهآمریکاوانگلیسبهیمنبیپاسخنخواهدبود
امام جمعه بوشهر حمله به یمن را یکی از بزرگترین اشتباهات تاریخی آمریکا نام برد و گفت: 

حمله آمریکا و انگلیس به یمن بی پاسخ نخواهد بود و مجاهدان یمنی چنان درسی به آنان 
بدهند که در تاریخ ماندگار شود. 

خبــــر

خبــــر

خبــــر

صرفه جویی ۹۶۰ میلیون دلاری با 

بهره برداری از مخازن نفت گناوه

مجری طرح ساخت مخازن راهبردی ذخیره سازی نفت 

خام منطقه "گوره" در شهرستان گناوه گفت: با بهره برداری 

از ۶ مخزن راهبردی ذخیره سازی نفت خام در این منطقه 

سالانه ۹۶۰ میلیون دلار برای کشور صرفه جویی ارزی 

می شود.

به گزارش ایرنا " مرجان محمدی " روز سه شنبه در حاشیه 

بازدید از مخازن یادشده در ۴۰ کیلومتری شمال گناوه 

اظهار کرد: نخستین بار است که در کشور از مخازن بتنی 

و با طراحی مهندسان ایرانی برای ذخیره سازی نفت بهره 

برده می شود. وی افزود: ساخت مخازن نفت خام منطقه 

گوره شامل چهار مخزن ۵۰۰ هزار بشکه ای و ۲ مخزن 

یک میلیون بشکه ای با ۸۰درصد پیشرفت فیزیکی با 

هدف ذخیره سازی چهار میلیون بشکه نفت خام درعمق 

۲۰ متری زمین در حال ساخت است.

محمدی با بیان اینکه این طرح در بهمن امسال راه اندازی 

می شود، عنوان کرد: بهره برداری از این طرح بدلیل کاهش 

میزان و اجاره بهای ذخیره نفت در شناورها، ماهانه ۸۰ 

میلیون دلار صرفه جویی ارزی برای کشور در بر دارد.

مجری طرح ساخت مخازن ذخیره سازی نفت خام گوره 

یادآور شد : این طرح از سال ۱۳۸۱ آغاز به کار کرد که در ۲۰ 

سال و در قالب سه پیمان و قرارداد، ساخت آن نافرجام 

بود، اما وزارت نفت از بهمن سال ۱۴۰۱ تصمیم گرفت آن 

را در یک سال به سرانجام برساند. محمدی ادامه داد: 

به دلیل قطعات خارجی به کار برده شده در این طرح از 

سال نخست و وجود تحریم ها علیه صنعت نفت، گمان 

عملی  راهبردی  و  مهم  طرح  این  که ساخت  می رفت 

نباشد، اما با پشتیبانی شرکت ملی نفت ایران و با تلاش 

کارفرمایان،  تمامی  و  داخلی  سازندگان  و  متخصصان 

پیمانکاران و مشاوران، طرح با چهارمین پیمان آغاز شد و 

اکنون پس از یک سال در گام های پایانی است.

این طرح  دلایل طولانی شدن  از  یکی  داد:  ادامه  وی 

زیرزمینی  لوله های  مانند  از قطعات  فرسودگی بخشی 

انتقال نفت به دلیل سالیان فراوان و همچنین آسیب 

سیلاب در این ۲۰ سال است. محمدی گفت: لوله های 

انتقال نفت با تصمیمی علمی و آینده نگرانه تعویض 

ملی  به شرکت  نقص  بدون  و  به درستی  کار  تا  شدند 

مناطق نفت خیز جنوب به عنوان بهره بردار تحویل شود.

وی اضافه کرد: اجرای این طرح باعث اشتغال یکهزار و 

۴۰۰ نفر بطور مستقیم و غیرمستقیم شده است که بیشتر 

آنان بومی استان بوشهر هستند. محمدی افزود: نفت 

منطقه گوره شهرستان گناوه به جزیره خارگ بزرگترین 

پایانه صادراتی نفت ایران برای صادرات منتقل می شود.

.................................................................................

اختصاص یک درصد از اعتبارات 

شرکت های آب و فاضلاب به ترویج 

فرهنگ ایثار و شهادت
 

کشور  فاضلاب  و  آب  مهندسی  شرکت  ایثارگران  مشاور 

گفت: یک درصد از اعتبارات شرکت های آب و فاضلاب به 

استناد تبصره و بند ۹ قانون بودجه ۱۴۰۳ مجلس شورای 

اسلامی به ترویج فرهنگ ایثار و شهادت اختصاص یافت.

به گزارش ایرنا؛ منصور شوندی روز سه شنبه در نشست با 

مدیرعامل و معاونان شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر 

اظهار کرد: میزان اعتبار یاد شده بدون تردید می تواند به 

قوام و دوام برنامه های فرهنگی در حوزه ایثار و شهادت 

کمک وافری کند.

وی بیان کرد: در شرایطی که دشمنان توطئه های فراوانی 

علیه نظام مقدس جمهوری اسلامی تدارک دیدند همگان 

باید به سهم خود برای مقابله با این رویکرد آنان مقابله 

کنند. مشاور ایثارگران شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور 

تصریح کرد: بخشی از این اقدامات در حوزه فرهنگ و بویژه 

فرهنگ ایثار و شهادت است که باید برنامه های جامع و 

فاخر مرتبط با آن اجرایی شود. وی گفت: جامعه در شرایط 

کنونی بیش از هر زمان دیگری نیازمند ترویج فرهنگ ایثار و 

شهادت بوده و تحقق این مهم بدون تردید به تبیین آرمان 

ها و دستاوردهای نظام کمک شایانی می کند.

شوندی یادآور شد: یکی از تاکیدات مهم انجام طرح سپاس 

و سرکشی به خانواده های شهدا و نام گذاری تاسیسات 

مهم و حیاتی به نام شهدا است که این مهم باید مورد 

فاضلاب  و  آب  شرکت  گیرد.مدیرعامل  قرار  جدی  توجه 

استان بوشهر گفت: مجموعه این شرکت با دیدارهای منظم 

و مستمر با خانواده های شهدا و ایثارگر و همچنین تکریم 

پیشکسوتان دفاع مقدس همواره در ترویج فرهنگ ایثار و 

شهادت پیشگام بوده است. ابوالحسن عالی افزود: تکریم 

خانواده های شهدا و ایثارگران قدرشناسی از انسان هایی 

شجاع و پاک سرشت است که در راه دفاع از میهن جان 

شیرین خود را در طبق اخلاق گذاشته و راهی جبهه های 

نبرد حق علیه باطل شدند. وی گفت: عزت و امنیت امروز 

ایران اسلامی حاصل از جان گذشتگی شهدا و ایثارگران 

است، از این رو باید همواره قدردان آنان باشیم.

استاندار بوشهر:

توانمندی و اقتدار دفاعی و نظامی ایران اسلامی بسیار بالا است

بیش از ۱۰۰۰ نفر به جرم مخدوش کردن پلاک خودرو در بوشهر اعمال قانون شدند

رییس کل دادگستری استان بوشهر:

شورای نگهبان در سطح کشور دارای جایگاه ویژه است

جامعه  گفت:  ایثارگران  امور  در  وزرا  مشاوران  شورای  دبیر 

اکنون به شکل جدی دارای مشکل نداشتن  ایثارگری کشور 

شغل و بیکاری است.

رضا رحیمی نسب روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا اظهار کرد: 

طبق قانون، ۲۵ درصد سهمیه به جامعه ایثارگری و پنج درصد 

نیز به رزمندگان تعلق دارد که مجموع آن به ۳۰ درصد می رسد 

ولی این مهم در برخی از دستگاه ها اجرایی نشده است.

از  ایثارگران کشور کمتر  وی بیان کرد: اکنون معدل بیکاری 

معدل بیکاران کشور نیست.دبیر شورای مشاوران وزرا در امور 

ایثارگران تصریح کرد: در حوزه فرهنگ نیز بیش از یکهزار و 

۳۶۰ قانون وجود دارد که تاکنون حدود ۳۰ درصد آن اجرایی 

شده است. رحیمی نسب ادامه داد: بخش مهمی از دلایل 

چراکه  است  قانون  به خود  مربوط  قوانین  این  نشدن  اجرا 

قانون وضع شده قانون جامع و کاملی نبوده است.وی گفت: 

در برخی موارد نیز قانون بوده ولی اعتبار موردذنیاز اجرا آن 

وضع نشده و در بخشی نیز مدیران اجرایی انگیزه لازم را برای 

اجرا قوانین نداشتند که از جمله آن می توان به قانون تبدیل 

وضعیت کارکنان اشاره کرد. دبیر شورای مشاوران وزرا در امور 

ایثارگران عنوان کرد: امسال با فرصتی که در برنامه هفتم به 

دولت و بنیاد شهید و امورایثارگران داده شده قوانین اصلاح 

و جامعیت قانون و اعتبارات آن را در نظر گرفته می شود تا 

بخشی از قوانین حل نشده به سرانجام برسد.

وی ادامه داد: رویکرد جدید دولت متفاوت از گذشته است 

تا بعد از چهار دهه مشکلات با تغییر ساختار، رویکردی که در 

دستگاه ها وجود دارد برطرف و بخش فرهنگی نیز مورد هدف 

سیاست گذاران قرار گیرد. رحیمی نسب یادآور شد: سهم یک 

درصد اعتبار دستگاه به حوزه فرهنگ، رقمی قابل توجهی است 

و دستگاه ها می توانند با برنامه ریزی دقیق فرهنگی موانع و 

مشکلات پیش روی این حوزه را برطرف کنند.

های  سازمان  روسای  و  وزرا  مشاوران  از  تن   ۳۵ امروز  از 

پیدا  حضور  بوشهر  استان  اجرایی  دستگاه های  در  دولتی 

کرده اند تا برنامه های مختلفی همچون میز خدمت، طرح 

را  عملکرد دستگاه ها  پایش  و  ایثارگران  از  تجلیل  سپاس، 

برعهده بگیرند.

دبیر شورای مشاوران وزرا در امور ایثارگران:

جامعه ایثارگری کشور مشکل بیکاری دارد
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جامعه

خانوار،   70 حدود  جمعیتی  با  حکیمه  بی بی  روستای  اینجا 

منطقه ای نفت خیز در جنوب شهرستان گچساران از استان 

کهگیلویه و بویراحمد است. ماجرای ثروتمند شدنش، حدودا به 

سال 1341 برمی گردد که  ذخایر نفت در این منطقه کشف شد و 

بعد از مدتی حفاری و احداث واحدهای تفکیک گاز نیز، به اجرا 

درآمد. سپس طولی نکشید که به یکی از عظیم  ترین و غنی  ترین 

منابع نفتی جهان تبدیل شد. وجود آستان مطهر حضرت بی بی 

حکیمه خاتون، خواهر امام رضا )ع( نیز باعث شد تا این روستا 

از اهمیت دوچندانی برخوردار شود.

اما این یک روی سکه پرزرق و برق بی بی حکیمه است و تراژادی 

تاسف بار آن، قصه پرغصه اهالی این روستاست. مردمانی که 

سال هاست قامتشان زیر بار محرومیت خم شده و از این خاک 

زرخیز سهمی جز فقر و دود و بوی تندِ نفت و گاز ندارند. اتفاقاً 

این بی مهریِ مسئولانه را می توان به وضوح از همان ابتدا و 

انتهای جاده صعب العبورِ گچساران - بی بی حکیمه، مشاهده 

کرد. کافی ست فقط یک روز مسافر این روستا باشی تا به عمق 

غربت و غمنامه بی بی حکیمه پی ببری. 

آنطور که محلی ها می گویند، وجب به وجب این منطقه بستر 

نفت و گاز است، امّا هیچ رد و نشانی از میلیارد میلیارد ثروت 

حاصل از آن، در تارو پود این روستا دیده نمی شود. از مسیرهای 

پر از سنگلاخ و جاده های غیر استاندارد با آسفالت نامناسب 

گرفته تا محرومیت از گاز شهری و دکل مخابراتی و شبکه اینترنت 

قوی، از فقدان درمانگاه و داروخانه ای که بتوان در هر ساعت از 

شبانه روز به آن مراجعه کرد تا مدرسه مناسب با مقاطع بالاتر 

و ضعف شدید خدمات رفاهی، آموزشی، اقتصادی، فرهنگی و 

اجتماعی، همه و همه مهر تائیدی بر این ادعاست... . القصه، 

این روستا نیز مانند سایر آبادی های محروم کشورمان حکایت 

غم انگیزی دارد، ولی مردمانش هنوز به آبادیِشان وفادارند و به 

آبادانیش دلخوش و امیدوار.  

آنچه می خوانید، گوشه ای از درد دلِ اهالی بی بی حکیمه است 

که امیدواریم تلنگری باشد به برخی از وجدان های خفته:

گویی  صمیمی،  و  خونگرم  هستند،  لر  و  ترک  اقوام  از  اکثراً 

محلی  لباس های  اغلب  می شناسند.  را  تو  سال هاست  که 

قومیت هایشان را به تن دارند، به ویژه سالمندانشان. وقتی 

متوجه می شوند که غریبه هستی و برای زیارت و سیاحت به 

روستایشان آمده ای به گرمی استقبال می کنند و سوالاتت را 

به دقت جواب می دهند، با همان لهجه و گویش خودشان و 

گهگاهی نیز فارسی. دقایقی را در جمعشان می نشینیم و گپ و 

گفتمان حسابی گُل می اندازد.

یکی از آن ها خانم میانسالی است با موهای مشکی بافته و 

چند تار سفید که از وسط فرق زده است. روسری سبز یشمی با 

حاشیه پولک های طلایی رنگ و لباس آبیِ بلند چند لایه اش، 

تابلوهای نقاشی را در ذهن تداعی می کند. مهارت خوبی در 

گفتگو دارد، در این چند دقیقه توضیحات مبسوطی راجع به 

روستا و زیارتگاه ارائه کرده، در حالی که اطراف را نشان می دهد، 

ادامه می دهد: سرتاسر این زمین پر از نفت و گازه ولی این 

وضعیت زندگی ماست، هنوز مثل قدیم ها باید برای غذا پختن 

و حمام از کپسول استفاده کنیم. وقتی هم گازش تمام می شود 

باید چند صد هزار تومان بدهیم تا برویم شهر و آنجا کپسول ها 

را پُر کنیم و برگردیم. بعد به لوله های قطور آهنی کنار جاده 

اشاره کرده و می گوید: این لوله ها یک زمانی برای انتقال نفت 

بوده و الان برای انتقال آب به روستا استفاده می شوند. آب 

که می خوریم مزه زنگ زدگی می دهد. بچه ها بیشتر از بزرگترها 

مریض می شوند چون حساس ترند. تازه یک درمانگاه درست 

و حسابی هم نداریم، فقط هر از گاهی یک دکتر چند ساعت 

می آید روستا و می رود.  مکثی کرده و سینی چای را به همه 

تعارف می کند، از آن جا که متوجه قطع و وصل شدن تلفن 

همراهمان می شود، ادامه می دهد: کلًا وضع موبایل در این 

روستا همینطور است، باید آنقدر جابجا شوی تا شاید یک لحظه 

خط بدهد، اینترنت هم که حرفش را نزنید.

او درباره حرم بی بی حکیمه هم صحبت می کند، با اشاره به 

کوه های اطراف، توضیح می دهد: آنطوری که اجدادمان گفته اند، 

بی بی حکیمه خاتون که همراه دو خدمه به نام های "کاکا مبارک 

و گُل گُل خاتون"، برای دیدن برادرش امام رضا آمده بوده در بین 

راه دچار حمله ماموران مامون می شوند و بعد از کشته شدن کاکا 

مبارک، به غاری که الان زیارتگاه است، پناه می برند و در همانجا 

هم هر دویشان جان می سپارند.

نفر بعدی نیز تقریبا همسن و سال اوست با لهجه ای غلیظ تر 

و لباس محلی مشکی و قرمز، رنگ حنا و وسمه موهایش 

کجا  دیشب  می پرسد:  می زند،  برق  رنگ  سفید  روسری  زیر 

خوابیدید؟، ان شالله که سرما نخوردید، چون حرم برای زائران 

جای خواب ندارد و هر کسی می آید باید در محوطه بخوابد. 

البته چند تا کانکس هست که آن برای خواب مناسب نیست، 

اکثراً شیشه هایش شکسته یا درب هایش خراب است.

او صحبت هایش را اینگونه ادامه می دهد: معلوم نیست آن 

همه پولی که مردم نذر می کنند کجا خرج می شود. بی بی 

حکیمه خیلی زائر دارد، از همه جای ایران و حتی کشورهای 

دیگر برای زیارت می آیند و نذورات زیادی می آورند، ولی بندگان 

خدا یک محل اقامت درست و حسابی ندارند و باید روز و شب 

را به دشواری طی کنند. تازه غیر از پول، وسایلی مثل پتو و کولر 

هم نذر می کنند، ولی حیف که این حرم متولی دلسوزی ندارد. 

بعد مکثی کرده و بغضش را فرو می دهد و به ترکی می گوید" یا 

امام رضا میگن شما غریبی ولی به خدا خواهرت خیلی غریب 

و مظلوم است". 

اولی دوباره رشته کلام را به دست گرفته و در ادامه صحبت 

زن دوم می گوید: نه روستا و نه حرم صاحب دلسوزی ندارد، 

حداقل اگر دهیار داشت شاید با کمک شورایی ها می توانستند، 

به داد اینجا برسند. فقط هرچند وقت یکبار از این سازمان و آن 

اداره می آیند حرم، دور هم جمع می شوند حرف می زنند و بعد 

می روند به امان خدا.  او این بار سوال می کند: یعنی مسئولان 

این حرف ها را می خوانند؟، آیا واقعاً کسی می آید پیگیر شود؟. 

با  راستش شورای روستا که خیلی دنبال مشکلات می روند، 

آن بالاتری ها هم حرف می زنند ولی انگار صدایشان به جایی 

نمی رسد. بعد آهی کشیده و می گوید: حیف از این روستا که به 

حال خودش رها شده، جاهای دیدنی و طبیعت و چهارفصل 

قشنگی دارد، ای کاش یک نفر پای کار این روستا بایستد و به 

دادش برسد... فقط نفت و گازش را می خواهند و انگار ما مردم، 

بیگانه ایم. باید بیایند چند روز اینجا زندگی کنند تا حرف های ما 

را بفهمند. باید بیایند و ببینند وقتی مار و عقرب کسی را نیش 

می زند یا گرگ و خرس فردی را زخمی می کند چطور باید این 

مسیر طولانی را با جاده ای که نه چراغ برق دارد نه آسفالت 

درستی، طی کنند تا به بیمارستان برسند. بعضی وقت ها هم که 

کار از کار گذشته و طرف فوت می کند.

در حالی که استکان ها را در سینی می گذارد ادامه می دهد: چند 

ماه پیش یک مینی بوس یا وَن بود نمی دانم، فقط می دانم که 

چندین نفر از عراق، برای زیارت آمده بودند که به خاطر جاده 

سنگلاخی و چاله چوله ها، ماشین چپ می کند و همه زخمی 

می شوند و تعدادی هم کشته می شوند... سرتان را درد نیاوریم، 

خدا کند این صحبت ها را بشنوند و تا دیرتر از این نشده، به داد 

بی بی حکیمه برسند.

دیگری خانم جوانی است که عمق نگاهش پر از حرف است. 

او به مشکلاتی چون: نداشتن مدرسه، فروشگاه و نبود شبکه 

اینترنتی مناسب اشاره می کند و می گوید: باید بیائید کلاس 

درس بچه هایمان را ببینید که چطور در یک کانکس کوچکِ 

کم نور درس می خوانند. تازه یک معلم همه پایه های ابتدایی 

را درس می دهد. بچه هایمان برای مقطع راهنمایی و دبیرستان 

باید به مناطق دیگر بروند. در صورتی که اکثر بچه های بی بی 

حکیمه، هوش  بسیار خوبی دارند.

این مادر جوان ادامه می دهد: اینجا دو مغازه بیشتر ندارد آن 

هم کفاف نیازهایمان را نمی دهد. تلفن همراه بی معناست 

چون اینترنت اکثر اوقات به زور "E" است، دیگر خودتان حساب 

کنید در زمان کرونا بچه  هایمان برای درس خواندن چه زجری 

را متحمل می شدند. این ها یک طرف، لااقل شرکت نفت در 

قبال این همه بهره و پولی که از نفت و گاز ما نصیبش می شود، 

بومی ها را استخدام کند تا همسرانمان مجبور نباشند هر روز 

در این جاده مرگبار، برای لقمه ای نان به شهر و روستاهای دیگر 

بروند.

مدیران فقط وعده می دهند و هیچ قدم اثرگذاری برنمی دارند... 

چرایی های  و  می شد  مطرح  دیگری  از  پس  یکی  گلایه ها 

متعددی در ذهنمان نقش می بست. پرسش هایی که پاسخش 

از حوصله شعار و حرف های نخ نما شده خارج است و صرفا 

با اجرا، ممکن می گردد. با این حال در ادامه به سراغ یکی از 

اعضا شورای روستا رفتیم. آنچه اهالی گفته بودند را با یعقوب 

خادمی مطرح کردیم، او در گفتگو با ما بیان کرد: با شهر 80 

کیلومتر فاصله داریم ولی استان کهکیلویه و بویر احمد  اصلا به 

این روستا رسیدگی نمی کند. بزرگ ترین پالایشگاه های نفت را در 

منطقه بی بی حکیمه داریم ولی هیچ امکاناتی نداریم حتی گاز. 

اگر خانواده ای ماشین نداشته باشد باید مثلا 400 هزار تومان 

کرایه کند تا یک کپسول 50 هزار تومانی را ببرد شهر پُر کند و 

دوباره همان مبلغ را بدهد و برگردد یعنی باید برای یک کپسول 

50 هزار تومانی حدود1 میلیون تومان خرج کند.

وی ادامه داد: یک خانه بهداشت داریم که اگر عقرب کسی را 

نیش بزند می میرد چون هیچ امکاناتی ندارد. یک اورژانس 

جاده ای داریم که آن هم برای تصادفات است. اینجا نجات دادن 

زن حامله، بیمار قلبی، بیمار سکته ای، بسیار دشوار است، زیرا با 

وضعیت جاده ای که داریم معلوم نیست تا رسیدن به شهر زنده 

بماند یا نه. پزشک عمومی در خانه بهداشت هفته ای دو مرتبه 

می آید و برمی گردد. این عضو شورای روستای بی بی حکیمه 

با اشاره به حوادث جاده ای این منطقه، گفت: جاده  ای که از 

گچساران به بی بی حکیمه می رسد، علائم رانندگی، گاردریل، 

آسفالت کامل و استاندارد ندارد. این ها به اداره راه و شهرسازی 

مربوط است ولی دریغ از عمل. مدتی پیش زائرانی از عراق 

آمدند و در فاصله یک کیلومتری امامزاده به خاطر یک گودال 

خودرویِشان واژگون شد و دو نفرشان کشته شدند و بقیه هم 

زخمی. خب مگر یک سرویس آسفالت چقدر هزینه دارد که روی 

این جاده نمی ریزند. خیلی از چاله های جاده با سیمان و سنگ، 

پر شده است. خادمی درباره مشکل آب روستا نیز توضیح داد: 

شرکت نفت آب به روستا داده که لوله های انتقال غیراستاندارد 

است، یعنی لوله ها برای چاه های نفت بوده، درحالی که باید 

لوله انتقال آب گالوانیزه باشد که بعد از یک روز که آب در لاین 

 استان بوشهر دارای ظرفیت های بسیار خوبی در زمینه های 

مختلف است که در برخی از این تولیدات به عنوان قطب 

کشور محسوب می شود.

از  و…  فصل  از  خارج  گوجه فرنگی  میگو،  و  ماهی  خرما، 

که  بوشهر هستند  استان  در  تولیدی  مهمترین محصولات 

علاوه بر تأمین نیازهای داخل کشور باید راهی به بازارهای 

خارجی یابند. سالانه بیش از یک میلیون تن خرما در سطح 

کشور تولید می شود که بازار داخل به هیچ وجه پاسخگوی 

این حجم از تولید نیست و باید این محصولات در بازارهای 

خارجی عرضه شوند تا فعالیت در این زمینه اقتصادی تر شود.

استان بوشهر در عرصه پرورش آبزیان و صید و صیادی داری 

ظرفیت بالایی است و به عنوان قطب پرورش آبزیان کشور 

محسوب می شود که با توجه به کیفیت بالای ماهی و میگوی 

این استان، بخش عمده این محصول به خارج از کشور صادر 

می شود.سالانه حدود ۶۰۰ هزار تن گوجه فرنگی خارج از فصل 

در استان بوشهر تولید می شود که بخشی از آن در بازارهای 

بازارهای  نیز راهی  از آن  داخلی مصرف می شود و بخشی 

بین المللی می شود. برخی از قوانین و مقررات از جمله عوارض 

سنگین صادراتی باعث می شود که محصولات تولیدی استان 

بوشهر برای ورود به بازارهای خارجی با چالش جدی روبرو 

شوند. اصلاح ساختارهای تجارت و بهبود زیرساخت های یکی 

از نیازهای اساسی برای توسعه صادرات است که در کنار آن 

باید از ظرفیت دیپلماسی اقتصادی نیز استفاده شود. 

لزوم رفع دغدغه فعالان صادرات خرما، میگو و گوجه 
فرنگی

در  اسلامی  شورای  مجلس  در  دشتستان  مردم  نماینده 

دیپلماسی  معاون  اینکه  بیان  با  مهر  خبرنگار  با  گفت وگو 

اقتصادی وزیر امور خارجه به همراه یک تیم کاری و عملیاتی 

سفر  این  گفت:  داد  قرار  بررسی  مورد  را  مسائل  استان  در 

نقش مهمی در رونق اقتصادی و رفع دغدغه فعالان صادرات 

خرما، میگو و گوجه فرنگی دارد.ابراهیم رضایی با تأکید بر 

فراهم شدن زیرساخت های لازم برای حل مشکلات فعالان 

اقتصادی و صادرکنندگان محصولات تصریح کرد: دولت و 

مجلس شورای اسلامی برای حل مشکلات تولیدکنندگان و 

صادرکنندگان توجه ویژه ای دارند.

وی نقش خطوط حمل و نقل از جمله ریلی، زمینی، هوایی 

و دریایی در توسعه صادرات را مهم دانست و بیان کرد: برای 

حل مشکلات صادرکنندگان اقدام مهمی تدوین و عملیاتی 

شده است.

تهاتر خرمای بوشهر با میوه های گرمسیری
معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه در نشست با 

فعالان اقتصادی و جلسه شورای گفت وگوی دولت و بخش 

خصوصی استان بوشهر با بیان اینکه در هشت ماه امسال 

اساس  بر  افزود:  است  شده  ترانزیت  کالا  تن  میلیون   ۱۰

فراتر  تن  میلیون  از ۱۴.۵  رقم  این  آخر سال  تا  برنامه ریزی 

می رود. مهدی صفری از افزایش ترانزیت کالا در سال جاری 

نسبت به سال قبل خبر داد و تصریح کرد: امسال ترانزیت 

کالا از این به کشورهای مختلف نسبت به سال گذشته ۳۴ 

درصد افزایش یافته است.وی با بیان اینکه این استان در 

عرصه تولید و صادرات نقش مهم و ویژه ای دارد، اظهار داشت 

استان بوشهر ضمن اینکه در تولید میگو، خرما، گوجه فرنگی و 

محصولات صنعتی جایگاه ویژه و ممتاز دارد در عرصه صادرات 

دارای  خلیج فارس  حاشیه  جمله  از  مختلف  کشورهای  به 

ظرفیت های قابل توجهی است.صفری با تأکید بر اجرایی 

شدن تهاتر خرما استان بوشهر با میوه های گرمسیری گفت: 

برای توسعه صادرات محصولات کشاورزی لازم است مرکز و 

مجتمع بزرگ بسته بندی و فرآوری محصولات در استان بوشهر 

ایجاد شود و این مهم نقش ویژه ای در افزایش صادرات و 

قیمت آن در بازارهای هدف دارد.وی بازار کشورهای چین، 

روسیه و اورآسیا برای صادرات محصولات ایران را مورد اشاره 

قرار داد و تصریح کرد: یکی از مهمترین فاکتورها در توسعه 

صادرات حمل و نقل است که کریدور ریلی چین - ایران در 

افزایش سرعت انتقال کالاهای صادراتی اهمیت زیادی دارد.

معاون دیپلماسی اقتصادی وزیر امور خارجه با بیان اینکه 

بسیاری از محصولات صادراتی تولید شرکت های دانش بنیان 

هستند، گفت: در راستای رفع برخی موانع در عرصه صادرات 

دریافت کد رجیستری مورد توجه شرکت های صادرکننده قرار 

گرفته شود.

ایجاد بارانداز و مرکز پشتیبانی و لجستیکی محصولات 
صادراتی

توانمندی  از  استان  این  اینکه  بیان  با  نیز  بوشهر  استاندار 

بالایی در عرصه تولید و صادرات برخوردار است اظهار داشت: 

صادرات این استان به کشورهای مختلف است و در این راستا 

واگذاری مدیریت مرکز تجاری ایران در قطر به استان بوشهر 

در دستور کار قرار گرفته شود.احمد محمدی زاده با بیان اینکه 

مردم استان بوشهر با قطری ها دارای رابطه دیرینه و مستمر 

هستند خاطرنشان کرد: اکنون بیشتر صادرات ایران به قطر 

از بنادر استان بوشهر انجام و روزانه بیش از ۱۰۰ تن میوه و 

سبزیجات از بندر دیر به قطر صادر می شود. وی با اشاره به 

مذاکرات انجام شده با قطری ها در توسعه بندر دیر و مذاکره 

با ترک ها برای ایجاد بارانداز و مرکز پشتیبانی و لجستیکی 

از معاون دیپلماسی  بوشهر  استان  در  محصولات صادراتی 

برای عملیاتی  پیگیری  امور خارجه خواستار  اقتصادی وزیر 

شدن این طرح ها شد. محمدی زاده تصریح کرد: استان بوشهر 

دارای ۲ محصور اصلی و راهبردی در صادرات از جمله میگو 

و خرما است انتظار می رود برای حل مشکلات صادرکنندگان 

این  تا صادرات  گروه هدف کمک شود  به  این محصولات 

محصولات به کشورهای اورآسیا افزایش یابد.

استاندار بوشهر با تأکید بر اجرایی شدن طرح تهاتر خرما با 

میوه های گرمسیری اضافه کرد: صادرات میگو و خرما استان 

بوشهر به کشورهای چین، هندوستان و بنگلادش در دستور 

کار قرار بگیرد.

گزارش

گزارش

گزارش
راهپیماییبوشهریهادرمحکومیتجنایاترژیمصهیونیستیوآمریکا
نمازگزاران بوشهری با شرکت در یک راهپیمایی باشکوه ضمن حمایت از مردم غزه و یمن خشم و انزجار 
خود را از آمریکا، انگلیس و رژیم صهیونیستی اعلام کردند. 

اینجا روستای ثروتمندانِ محروم است

سهم بی بی حکیمه از ثروت نفت و گازش چیست؟

می ماند زرد رنگ و غیرقابل استفاده نشود. منبع آب 

روستا دو سال است که شسته نشده، البته خود آب 

مشکلی ندارد ولی چون منبع هنوز شسته نشده، آب 

آن قابل شرب نیست. باید آب معدنی استفاده کنیم یا 

آب را بجوشانیم. 

او به مشکل اینترنت هم اشاره کرد و گفت: برای روستا 

دکل مخابراتی سیار گذاشتند در حالی که دکل سیار 

مناسب ترافیک شهر است نه روستا. تلفن هایمان مدام 

زلزله آمد  قطع است و سیم های مخابراتی زمانی که 

همه پاره شدند و همچنان همانطور است. اینجا یک 

باطری اضطراری نداریم و وقتی برق می رود تلفن ها همه 

قطع می شود و دیگر نمی توانیم تماسی برقرار کنیم. البته 

قول هایی دادند که تا پایان امسال مشکل اینترنت را 

حل کنند.

 مشکلات حرم بی بی حکیمه از دیگر موضوعاتی بود 

که یعقوب خادمی درباره آن گفت: این آستان مطهر 

یک زائرسرا ندارد و اسکان تمام زائران در روستاست، 

تازه وضعیت خود روستا که اسف بارتر است، گاز ندارد، 

کوچه هایش روشنایی ندارد و کلًا امکاناتش صفر است. 

نذورات  و  می آیند  زیادی  زائران  عربی  کشورهای  از 

فراوانی هم می آورند، خب آیا نباید تغییر و تحولاتی 

صورت بگیرد که متاسفانه اقدام موثری صورت نمی گیرد.

وی ادامه داد: حرم باید کارگر و خادمش مشخص باشد، 

خادم باید خدمتگزار زَوار باشد و زائر را راهنمایی کند نه 

اینکه برود سرویس بهداشتی را نظافت کند. آستان بی 

بی حکیمه خاتون فقط 3 خادم و یک مدیر داخلی دارد 

که موظف هستند همه کارها، از جارو و نگهبانی گرفته تا 

آشپزی و نظافت سرویس بهداشتی و محوطه و انجام 

همه امور را انجام دهند. درحالی که مثل بقیه حرم های 

مطهر باید وظیفه و لباسشان مشخص باشد. باید برای 

زائر مشخص باشد که خادم کیست و جارو کار کیست 

که وقتی راهنمایی نیاز دارد سرگردان نشود. اوقاف نیرو 

اضافه نمی کند چون می گوید بودجه نداریم و نمی توانیم 

حقوق بدهیم. آیا باید چهارمین حرم اهل بیت )ع( این 

روزگارش باشد؟. این عضو شورای روستای بی بی حکیمه 

این  باید همه  نماینده گچساران  کرد: در اصل  عنوان 

مشکلات را پیگیری کند. چندین مرتبه به صورت مکتوب 

و شفاهی مشکلات را به ایشان انتقال دادیم اما ادارات 

ضعیف عمل می کنند. خب من شورا در این جاده پرخطر 

مدام در راه گچساران هستم تا مسئولان را ببینم، آقایان 

دائم یا جلسه اند یا ماموریت، وقتی هم که اداره هستند 

مدام با تلفن صحبت می کنند. ما تا الان جواب درست و 

حسابی نگرفتیم. سال هاست این مشکلات هست و هر 

سال بیشتر و بدتر می شود و مدیران فقط وعده می دهند 

و هیچ قدم اثرگذاری برنمی دارند. وی ادامه داد: هنوز من 

که عضو شورا هستم نتوانستم به راحتی بروم فرمانداری 

و مشکلاتمان را به فرماندار بگویم، فقط می گویند چشم، 

خب چشمِ بدون عمل به چه دردی می خورد.  خادمی 

گفت: کاش بی بی حکیمه از پوشش کهکیلویه و بویر 

احمد درمی آمد و تحت نظر یک استان دیگر مثل استان 

بوشهر یا خوزستان قرار می گرفت. هیچ کدام از ادارات 

هم همکاری خوبی ندارند، همه پاسکاری می کنند که اگر 

غیر از این بود وضع فعلی روستا این نبود.

عضو شورای روستا با تاکید بر مشکلات عدیده این منطقه 

خاطرنشان کرد: متاسفانه صدا و سیمای گچساران برای 

مناسبت های مختلف می آید حرم و برنامه تهیه می کند، 

انعکاس  برای  الان  تا  شما  جز  رسانه ای  هیچ  وگرنه 

دردهای این روستا نیامده است. بارها و بارها به صورت 

کتبی و تلفنی و پیامکی درخواست کردیم که بیایند ولی 

توجهی نکردند. 

... آنچه گفته شد بخشی از مهم ترین نیازهای روستای 

و  مدیر  هیچ  هنوز  که  است  بی حکیمه  بی  تاریخی 

مسئولی نتوانسته یکبار برای همیشه پای کار این روستا 

بایستد و طعم آسایش و رفاه اولیه را به اهالی بچشاند. 

جمشیدی،  تخت  مشکلاتِ  این  وجود  شک  بدون 

ناکارآمدی  و  توجهی  بی  عدالتی ها،  بی  بارز  مصداق 

مدیرانِ خرد و کلان در بخش های مختلف است.

و در پایان، جان کلام اینکه" اگر هر کدام از شما مسئولان، 

نگاهی نو و دلسوزانه و البته عادلانه به روستاهای محروم 

اقتصادی کشورمان  اعتبار  آبرو و  به ویژه مناطقی که 

هستند،  داشته باشید و به معنای واقعی دست به دست 

هم دهید به مهر، آن وقت می توانید ادعا کنید که میهن 

خویش را کرده اید آباد".

بازار داخل جوابگو نیست؛

تولیدات استان بوشهر بازار خارجی می خواهد

دریا وفایی
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خبر

خبر

با نزدیک شدن به هفته های پایانی سال، مردم بیش از 

پیش برای خرید خودرو دو به شک شده اند. بازار خودرو 

که از ابتدای سال در رکود به سر می برد، طی روزهای اخیر 

به تبعیت از تب و تاب بازار ارز و روند رو به رشد دلار، 

تحرکات صعودی خود را آغاز کرده است.

ورود خودروهای  انتظار  در  که مدت هاست  متقاضیانی 

خارجی به بازار دست از اقدام به خرید کشیده اند و چشم 

دوخته اند،  داخلی  محصولات  قیمت  ریزش  تشدید  به 

رفته رفته در حال از دست دادن امید خود برای انتشار 

آیین نامه واردات خودروهای کارکرده و اجرای آیین نامه 

واردات خودروهای نو هستند. 

انتشار  به جای  نو  خودروهای  واردات  آیین نامه  اصلاح 

آیین نامه واردات خودروهای کارکرده

اکنون در حالی دولت و مجلس در عملی کردن این مهم 

آزادسازی  قانون  تصویب  از  ماه   22 که  می کنند  تعلل 

واردات می گذرد، اما مسئولان کابینه و نمایندگان مجلس 

هر بار وعده جدیدی برای نمایش محصولات خارجی در 

بازار و خیابان های شهر می دهند. 

این بار نیز در حالی که فعالان بازار چشم انتظار رونمایی 

از آیین نامه واردات خودروهای کارکرده بودند، روز گذشته 

آیین نامه  تغییر  به  اقدام  ناگهانی  اقدامی  در  دولت 

واردات خودروهای نو کرد تا نشان دهد همچنان ورود 

محصولات کارکرده به کشور با چالش مواجه است. 

و  صنایع  کمیسیون  عضو  یک  اذعان  به  که  موضوعی 

معادن مجلس گویا در مراحل نهایی خود قرار گرفته و قرار 

است نهایتاً تا هفته آینده از آیین نامه واردات خودروهای 

کارکرده هم رونمایی شود.

قفل واردات خودرو شکست؟     

گفت:  »تجارت نیوز«  با  گفتگو  در  سیاهکلی  لطف ا... 

خوش بختانه روز گذشته هیئت دولت اصلاحیه آیین نامه 

واردات خودروی نو را اعلام کرد. خوبی آیین نامۀ جدید 

نسبت به آنچه در گذشته منتشر شده بود، این است که 

علاوه بر شرکت ها و اشخاص حقوقی، افراد حقیقی هم 

این بدان معناست  نو وارد کنند.  می توانند خودروهای 

که قفل واردات خودرو شکسته شده و در این آیین نامه 

از 100  با کارکرد کمتر  از یک سال  با عمر کمتر  خودروی 

کیلومتر مجوز واردات دارد. طبق اعلام وی، در واقع این 

علاوه  و  است  گذشته  سال  آیین نامه  برای  اصلاحیه ای 

بر اضافه شدن اشخاص حقیقی به واردکنندگان خودرو، 

محصولاتی هم که در یک سال گذشته تولید شده اند و 

کارکرد زیادی نداشته اند مجوز واردات را دریافت کرده اند. 

او ادامه داد: در آیین نامه جدید همچنین سقف قیمتی 

خودروهای برقی دو برابر شد و تا 40 هزار یورو افزایش 

یافت. نکته قابل توجه به تعرفه یک درصدی واردات این 

نوع محصولات بازمی گردد. این تغییر رویکرد، سوگیری 

مثبت دولت نسبت به تسریع روند واردات خودروهای 

برقی و هیبریدی را نشان می دهد. 

کارکرده  خودروهای  واردات  آیین نامه  انتشار  زمان 

مشخص شد

آیین نامه  انتشار  و  اعلام  زمان  با  رابطه  در  سیاهکلی 

طول  به  مدت هاست  که  کارکرده  خودروهای  واردات 

تا هفته  احتمالًا  آیین  نامه هم  این  داد:  انجامیده، خبر 

دولت  که  دارد  وجود  امید  این  می شود.  نهایی  آینده 

پس از خبر خوش اصلاح آیین نامه واردات خودروهای 

نظر  و  به سمع  را  دیگری  رجب خبر خوش  ماه  در  نو، 

مردم برساند و آن هم اعلام و انتشار آیین نامه واردات 

خودروهای کارکرده باشد. 

مردم در خرید خودرو عجله نکنند

به  اشاره  با  مجلس  در  البرز  و  آبیک  قزوین،  نماینده 
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اعلام  به مردم  روز پیش هم  خاطرنشان کرد: حدود 10 

شد که در خرید خودرو عجله نکنند. پیش بینی این است 

که تا عید نوروز خودروهای خارجی نو و کارکرده وارد بازار 

شوند. از این رو از مردم دعوت می شود که صبور باشند تا 

قدرت انتخاب بیشتری در خرید خودرو پیدا کنند. 

ارز خودروهای کارکرده از منشأ خارجی تأمین می شود

تصویب  به  اشاره  با  مجلس  صنایع  کمیسیون  عضو 

آیین نامه واردات خودروهای کارکرده در گذشته و وجود 

پیش نویس آن، دربارۀ علت تعلل در انتشار این آیین نامه 

توضیح داد: اکنون فقط بانک مرکزی باید از منشأ خارجی 

ارز مورد نیاز این طرح اطمینان پیدا کند. در این زمینه 

از اساس  قرار است کمیته ای تشکیل شود تا مشکلات 

نظر می رسد آیین نامه مذکور  به  رو،  این  از  حل شوند. 

چندانی  تغییر  شده،  اعلام  گذشته  در  آنچه  به  نسبت 

نداشته باشد. 

سیگنال منفی مقام دولتی به بازار خودرو!

قیمت  صعودی  روند  علت  به  پاسخ  در  سیاهکلی 

و  گذشته  روزهای  طی  مونتاژی  و  داخلی  خودروهای 

تبعیت آن از نرخ ارز، تشریح کرد: اخیراً یکی از مسئولان 

دولت اعلام کرد که ارزی برای واردات خودرو وجود ندارد 

که این اظهارات سیگنال منفی به بازار مخابره کرد. اما 

همان موقع هم اعلام شد که سازمان متبوع این مسئول، 

دخل و تصرفی در موضوع واردات خودرو ندارد و خارج 

فراتر از مسئولیت شان به اظهار نظر پرداخته اند. 

او در رد اظهارات اخیر رئیس سازمان برنامه و بودجه در 

رابطه با نبود ارز برای واردات خودرو، تأکید کرد: در حال 

حاضر ارز واردات خودرو کاملًا موجود است و به ویژه برای 

تأمین خودروهای برقی هیچ نوع کمبودی وجود ندارد.

به  نیازی  هم  کارکرده  برای خودروهای  کرد:  اضافه  وی 

تأمین ارز از داخل نیست و بر این اساس هیچ مانعی 

برای ورود خودروهای خارجی وجود ندارد؛ فقط انتشار 

آیین نامه آن باقی مانده تا کسانی که خواستار واردات 

هستند طبق قانونی رسمی عمل کنند. 

کیفیت محصولات ایران خودرو و سایپا بهبود یافته است

کیفیت  مقایسه  در  مجلس  صنایع  کمیسیون  عضو 

کرد:  تصریح  خارجی،  و  داخلی  خودروهای  قیمت  و 

خودروهایی که در داخل تولید می شوند یک کارکرد دارند 

و خودروهای وارداتی کارکردی دیگر. واردات خودرو باعث 

به ویژه  داده شود.  پاسخ  به سلایق مختلف  تا  می شود 

آنکه منجر به بهبود تولید داخل می شود. هنوز که وارداتی 

صورت نگرفته، کیفیت خودروهای دو خودروساز دولتی 

تغییر محسوسی کرده است. در نتیجه علاوه بر قیمت، 

کیفیت خودروهای تولیدی هم رقابتی تر می شود و بازار را 

از انحصار خارج می کند. 

انتظار  می توان  واردات،  نهایی شدن  از  پس  افزود:  او 

بازار  که  زمانی  شود.  واقعی  خودرو  قیمت   که  داشت 

رقابتی باشد، قیمت گذاری دستوری دیگر پاسخ گو نیست 

و اگر محصولی خریدار نداشته باشد، محکوم به کاهش 

قیمت است. 

خودروهای زیر 1 میلیارد تومان هم وارد می شود

سیاهکلی در واکنش به میلیاردی بودن قیمت خودروهای 

وارداتی، تأکید کرد: در بین خودروهایی که وارد می شوند، 

قطعاً محصولاتی خواهند بود که قیمت زیر یک میلیارد 

طبقات  و  گروه ها  برای  صرفاً  و  باشند  داشته  تومان 

خاصی نیست. با توجه به تنوعی که در نام محصولات 

وارداتی به چشم می خورد به تمام سلایق با قدرت خرید 

مختلف پاسخ داده خواهد شد. با توجه به سود و تعرفه 

مشخصی که وجود دارد، انتظار می رود محصولاتی که 

بازارهای  مطابق  و  مناسب  قیمت  طبق  می شوند  وارد 

جهانی به دست مصرف کننده ایرانی برسند. 

100 هزار خودرو وارد می شود

خودروهای  تعداد  درباره  مجلس  در  قزوین  نماینده 

دولت  تصمیم  به  منوط  تعداد  تعیین  گفت:  وارداتی 

است. اکنون باید به سمتی حرکت کرد که وقتی مردم 

سوار خودروی داخلی می شوند به خود افتخار کنند. این 

حس زمانی ایجاد می شود که در ابتدای امر، تولیدکننده 

انتظار  باشد. در هیچ کشوری مردم  آن  ایجاد  خواهان 

ندارند که در یک سال دو میلیون دستگاه خودرو وارد 

شود. این امر اصلًا شدنی نیست. چراکه اصلًا این میزان 

ارز  خروج  به  منجر  هم  درنهایت  و  ندارد  وجود  عرضه 

می شود. طبیعتاً زمانی که تولید بالا برود، واردات کاهش 

می یابد و بالعکس. 

به اعتقاد او اکنون بازار ایران به 500 هزار خودروی وارداتی 

نیاز دارد. اگر بیش از 100 هزار خودرو وارد شود، بازار از 

قیمت ها  به سمت منطقی شدن  و  تاب می افتد  و  تب 

پیش می رود. پیشنهاد و پیش بینی مجلس هم واردات 

سالانه این تعداد دستگاه است که وزیر صمت هم آن 

را مطرح کرد. 

مجلس پیگیر وعده های وزیر صمت است

سیاهکلی در پاسخ به اینکه چرا نمایندگان مجلس پیگیر 

به صورت  مجلس  کرد:  عنوان  نیستند،  خودرو  واردات 

اخبار  هفته  هر  و  خودروست  واردات  پیگیر  مستمر 

جدیدی در این رابطه منتشر می شود.

که  وزیر صمت  وعده  آخرین  آیا  اینکه  توضیح  در  وی 

واردات 60 هزار خودرو تا پایان سال است، عملی می شود؟ 

بیان کرد: این امر بستگی به تلاش و توانایی بازرگانان و 

واردکنندگان دارد. با توجه به آیین نامه جدید دست آن ها 

نسبت به قبل بازتر است و دیگر این شرکت ها هستند که 

میزان واردات را تعیین می کنند. 

واردات  نقطه قوت آیین نامه  که  کرد  تأکید  دیگر  بار  او 

خودروهای کارکرده، تأمین ارز با منشأ خارجی است که 

دست دولت و بخش خصوصی را باز می گذارد.

به گفته وی شرط واردات خودروی نو تأمین ارز توسط 

بانک مرکزی بود. از آن جایی که در دو سال اخیر کشور با 

کمبود منابع ارزی دست و پنجه نرم می کرد، در واردات 

خودروهای  واردات  در  مرکزی  بانک  افتاد.  اتفاق  تأخیر 

کارکرده دیگر موضوعیت ندارد و واردکنندگان معطل پیچ 

و خم تأمین ارز توسط بانک مرکزی نمی مانند. 

واردات  آیین نامه  جزئیات  تشریح  در  سیاهکلی 

خودروهای کارکرده یادآور شد: این آیین نامه در حدود 20 

بند تدوین شده و علاوه بر نمایندگان دولت و مجلس، 

افرادی از سازمان بازرسی و محیط زیست هم در کمیته 

تدوین حضور داشتند و می توان آن را آیین نامه مثبتی 

ارزیابی کرد.  

واردات خودرو منافع چه کسانی را به خطر می اندازد؟

در حال حاضر تنها 64 روز به پایان سال زمان باقی مانده و 

بیش از هشت ماه از تدوین آیین نامه واردات خودروهای 

کارکرده طبق ادعای وزارت صمت می گذرد. به همین دلیل 

اکنون پرسش اساسی این است که چه کسانی مانع از 

انتشار و اجرای این آیین نامه شده اند و در طول 22 ماه 

گذشته ورود محصولات خارجی به بازار خودروی ایران را 

در تضاد با منافع خود دیده اند؟

نمایندگان  از  برخی  البته  و  صمت  وزارت  بین  این  در 

مجلس به جای کوتاه کردن دست این افراد از بزرگ ترین 

صنعت غیرنفتی کشور، با وعده های متعدد خود صرفاً به 

دنبال خرید وقت و آرام نگه داشتن مقطعی بازار هستند. 

اتفاقی که صرفاً بازی در زمین مافیایی است که احتمالًا 

بیشترین نقش را در خروج رضا فاطمی امین از بالاترین 

طبقه ساختمان خیابان سمیه در خرداد امسال داشت. 

حال به نظر می رسد به عباس علی آبادی هم در حدود 

صمت  وزارت  رأس  در  حضورش  از  که  ماهی  شش 

می گذرد، همان مشقی دیکته شده که فاطمی امین در 

عقیده  به  رو،  این  از  گرفت.  مردودی  نمره  آن  نوشتن 

بسیاری از کارشناسان تا زمانی که این رویه تغییر نکند، 

حتی اگر ده ها آیین نامه هم نوشته و رونمایی شود هم 

محصولات  ورود  از  مانع  خودروسازی  صنعت  مافیای 

خارجی به بازار و خیابان های ایران می شوند.

از  را  سود  بیشترین  گذشته  سال  در شش  که  مافیایی 

در  و  برده  ایران  در  غیبت خودروسازهای مطرح جهان 

بازاری انحصاری و بدون رقیب، بدکیفیت ترین خودروها 

را با بالاترین قیمت ها به مردم تحمیل کرده است. حال 

است  قرار  که  کارکرده  واردات خودروهای  آیین نامه  اما 

بر  پایانی  نقطه  می تواند  شود،  رونمایی  آینده  هفته 

یکه تازی این افراد بر بازار خودروی ایران بگذارد؟

لطف ا... سیاهکلی، عضو کمیسیون صنایع مجلس: 

مردم در خرید خودرو عجله نکنند؛ تا عید نوروز بازار 
مملو از خودروهای خارجی نو و کارکرده می شود

خبــــــــــــر

طبق گفته وزیر ارتباطات برای دریافت بسته اینترنت 

هدیه دولت تا آخر دی ماه فرصت ثبت نام است 

و تاکنون ۳.۵ میلیون نفر برای دریافت این بسته 

اینترنت ثبت نام کرده اند.

ثابت  از  سال  چندین  گذشت  با  ایسنا،  گزارش  به 

ماندن تعرفه های اینترنت، این تعرفه ها سه هفته 

قبل و با رعایت شرایطی از سوی رگولاتوری، حدود 

این  انجام  دنبال  به  کرد.  پیدا  افزایش  درصد   ۳۴

موضوع وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات با ارسال 

سازی  فعال  از  خبر  شهروندان  تمامی  به  پیامکی 

اینترنت رایگان را داد.

اگرچه در پیامک ارسال شده زمان ثبت نام ۱۲ دی 

ماه اعلام شد اما در نهایت دو روز زودتر یعنی دهم 

ماه جاری گزینه ثبت نام اینترنت رایگان برای همه 

پنجره ملی  به سامانه  از طریق مراجعه  شهروندان 

خدمات دولت هوشمند به آدرس my.gov.ir فعال 

شد.

نحوه دریافت بسته اینترنتی رایگان اهدایی از سوی 

دولت به این صورت است که در قدم اول کاربران 

برای  را  شماره  یک  خود  شماره های  میان  از  باید 

بعد  کنند. در مرحله  انتخاب  اینترنت  این  دریافت 

باید وارد سایت پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 

احراز  و  موبایل  شماره  کردن  وارد  از  پس  شوند، 

هویت وارد صفحه اصلی شوند، گزینه فعال سازی 

آخر شماره  در مرحله  و  انتخاب  را  رایگان  اینترنت 

تلفنی که می خواهند این اینترنت بر روی آن فعال 

شود را وارد و بر روی کلید تأیید کلیک کنند.

حجم اینترنت رایگان دولت چقدر است؟

بسته اینترنتی گفته شده شامل ۱۰ گیگابایت اینترنت 

داخلی )معادل ۵ گیگ اینترنت بین الملل( است و 

مردم فرصت دارند تا ۱۴ فروردین سال ۱۴۰۳ از این 

هدیه استفاده کنند.  

ابتدایی  روزهای  همان  در  اگرچه  رابطه  همین  در 

حداکثر زمان دریافت بسته اینترنتی تا هفته سوم 

ارتباطات  اما هفته گذشته وزیر  دی ماه اعلام شد 

زمینه  این  در  تازه ای  جزئیات  اطلاعات  فناوری  و 

اعلام کرد. عیسی زارع پور- وزیر ارتباطات و فناوری 

هفته  در  دولت  هیأت  جلسه  حاشیه  در  اطلاعات 

گذشته گفت که برای دریافت بسته اینترنت هدیه 

دولت تا آخر ماه فرصت ثبت نام است.

براساس اعلام وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، 

او همچنین در ادامه صحبت هایش به این موضوع 

اشاره کرد که تاکنون ۳.۵ میلیون نفر برای دریافت 

بسته اینترنت هدیه دولت ثبت نام کرده اند.

ثبت نام دریافت اینترنت 
رایگان تا پایان دی ماه 

ادامه دارد

دلار  قیمت  افزایش  دلیل  اینکه  اعلام  ضمن  دولت  اقتصادی  سخنگوی 

اقتصادی نیست، گفت: تغییری در سامانه یکپارچه خودرو رخ نداده است و 

قرار نیست این سامانه منحل شود. همچنین هیچ نهادی مجوز فروش خودرو 

با قیمت کمتر را نداده است

به گزارش ایسنا، سید احسان خاندوزی در نشست خبری هفتگی خود با بیان 

اینکه هدف گذاری دولت این بوده که با ایجاد سیاست ثبات اقتصاد کلان، 

سرعت موتورهای خلق تورم را کم کند، اظهار کرد: نرخ رشد نقدینگی در ۱۲ ماه 

منتهی به آذر ۱۴۰۲ به ۲۷ درصد رسیده است که این عدد در مقایسه با مدت 

مشابه سال گذشته شش درصد کاهش یافته است. 

وی ادامه داد: روند ماهانه افزایش نقدینگی در اکثر ماه های امسال نصف یا 

یک سوم رشد ماهانه در سال ۱۴۰۰ بوده است. رشد نقدینگی ماهانه در سال 

جاری ۱.۷ درصد بوده است در حالیکه این عدد در سال ۱۴۰۰ ماهانه ۲.۵ درصد 

بوده است. رشد پایه پولی نیز از ۴۵ درصد در فروردین به ۳۳.۵ درصد در 

پایان آذر ۱۴۰۲ کاهش یافته است.

پایه پولی روی تورم تاثیر ندارد؛ کنترل تورم با کنترل نقدینگی است 

سخنگوی اقتصادی دولت افزود: گفته شده که روند پایه پولی می تواند بر تورم 

موثر باشد که این اظهارنظرها در شرایط فعلی اقتصادی ایران چندان واقعی 

نیست و ارتباط مستقیمی بین پایه پولی و تورم وجود ندارد، چون کنترل تورم 

با کنترل نقدینگی انجام می شود. 

خاندوزی خاطر نشان کرد: نرخ تورم در آخر آذر ماه ۱۵ درصد واحد کمتر از 

آبان ماه بوده است. گزارش صندوق بین اللملی پول نیز اعلام کرده که چشم 

انداز اقتصاد ایران در سال میلادی جدید بر استمرار کاهش تورم ادامه خواهد 

یافت.

وی افزود: در پاییز امسال نسبت به پاییز سال گذشته، نرخ بیکاری به هفت 

درصد کاهش یافته و در این مدت ۷۰۵ هزار شغل جدید ایجاد شده است؛ 

درصورتیکه در دولت قبل خالص اشتغال ایجاد شده یک میلیون و ۵۰۰ هزار 

نفر بوده و در هفت استان شاهد نرخ بیکاری دو رقمی هستیم که تمام تلاش 

دولت این است که این عدد کاهش یابد.

حذف صفر از پول ملی از دستور کار خارج نشده است 

وی درباره برنامه دولت برای حذف صفر از پول ملی، خاطر نشان کرد: لایحه ای 

در سال ۱۳۹۸ در این زمینه تهیه شده است. این کار از دستور کار بانک مرکزی 

خارج نشده و در حال جمع آوری نظرات کارشناسی است اما تجربه دنیا از این 

کار به ما می گوید انجام این سیاست وقتی اثرات مثبت پایدار خواهد داشت 

که متغیرهای پولی و شاخص های کلان اقتصادی کنترل شود؛ بنابراین اولویت 

دولت کنترل شاخص های کلان اقتصادی است.

هیچ نهادی مجوز فروش خودرو با قیمت کمتر را صادر نکرده است

سخنگوی اقتصادی دولت درباره مجوز فروش ۱۲۰ هزار خودرو با قیمت کمتر، 

گفت: هیچ نهادی، مجوزی برای فروش خودرو با قیمت کمتر صادر نکرده 

است. 

هنوز برای مزد منطقه ای تصمیمی گرفته نشده است

وی تعیین مزد منطقه ای برای حقوق کارگران، گفت: مزد منطقه ای از مواردی 

است که در قانون کار آمده و امر تازه ای نیست. در سال گذشته در جلسات 

شورای عالی کار مطرح شد اما جزئیات آن به امسال موکول شد. پیرو ارجاع 

از سال قبل، مجدد این مساله به کمیته مزد شورای عالی کار ارجاع شده و این 

جلسه روز گذشته برگزار شده و همچنان نیاز به بررسی بیشتر دارد و تاکنون 

تصمیمی گرفته نشده است.

 ، ها  بانک  سوی  از  ازدواج  وام  پرداخت  وضعیت  آخرین  درباره  خاندوزی 

گفت: نیازمند آیین نامه جدید نیست رئیس جمهور هم بر پرداخت این وام 

ها تاکید دارند. قرار شد بانک ها با سرعت بیشتری وام ازدواج را پرداخت 

کنند. همچنین قرار شد بانک مهر ایران و رسالت برای وام ازدواج اقدام کنند. 

بیش از  مبلغ  به  ازدواج  وام   ۳۹۰ و  هزار  دی، ۶۶۳  تا ۲۴  امسال  ابتدای  از 

۱۳۵ هزار میلیارد توامان پرداخت شده است که ۲۸ درصد از مدت مشابه 

در سال گذشته بوده است.خاندوزی درباره سیاست دولت در زمینه خودرو 

گفت: تدبیر اصلی وزارت صمت حرکت به سمت اصلاح ساختاری است که 

بر قیمت خودرو تاثیر می گذارد و تمرکز بر بهبود کیفیت و فناوری خودروها 

و افزایش ظرفیت تولید و واردات تا تعادل در قیمت ایجاد شود. مجوز قرار 

نیست برای خودروسازها برای فروش خودرو با قیمت نزدیک به حاشیه بازار 

داده نشده است. تا زمانی که تقاضای واقعی ایجاد نشود، سامانه یکپارچه 

هم کنار گذاشته نمی شود.وی درباره نظر دولت در خصوص میزان افزایش 

حقوق کارمندان، گفت: نظر دولت در لایحه بودجه، متوسط افزایش حقوق 

۱۸ درصد بود که برای طبقات درآمدی پایین تر این رقم بیشتر و برای طبقات 

درآمدی بالاتر این عدد کمتر بود. در کمیسیون تلفیق کلمه متوسط حذف شده 

و حداقل افزایش حقوق ۲۰ درصد تعیین شده است. این تصمیم حدود ۲۰ 

هزار میلیارد تومان منابع جدید نیاز دارد. امیدارم این منابع تامین شود تا با 

کسری بودجه مواجه نشویم.

خاندوزی:

هیچ نهادی مجوز فروش خودرو با 

قیمت کمتر را نداده است

رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: یکی از سایت های 

معروف به وضوح اقدام به درج آگهی خانه های ساعتی 

می کند که از مسئولان مربوطه تقاضا داریم این پدیده 

نوظهور را رصد و ساماندهی کنند.

کرد:  اظهار  ایسنا،  با  گفت وگو  در  گودرزی  کیانوش 

مشاوران املاک به هیچ عنوان در موضوع خانه هایی 

که به شکل ساعتی اجاره داده می شود ورود نکرده و 

صرفا به بحث اجاره سالانه مطابق با شرح وظایفشان 

در قانون عمل می کنند.وی افزود: با این حال، شنیده 

می شود که بعضی مواقع در نقاطی از کشور، خانه ها 

به صورت ساعتی اجاره داده می شود که آگهی آنها در 

اپلیکیشن ها و سایت ها درج می شود.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک با بیان این که اجاره 

اجتماعی،  تبعات  می تواند  ساعتی  به صورت  منازل 

از  یکی  گفت:  کند،  ایجاد  شغلی  تداخل  و  امنیتی 

سایت های مشهور به طور واضح اقدام به درج آگهی 

اجاره خانه های مبله و ساعتی می کند و برخورد خاصی 

هم با آن صورت نمی گیرد. این در حیطه مسئولیت ما 

نیست اما وظیفه داریم نسبت به عواقب این آگهی ها 

که با آب و تاب ارائه می شود هشدار لازم را بدهیم.

گودرزی خاطرنشان کرد: مساله اجاره خانه های ساعتی، 

پدیده  یک  گفت  می توان  و  ندارد  چندانی  قدمت 

نوظهور است. اما تا گسترش پیدا نکرده مسئولان باید 

برای ساماندهی آن فکری کنند.

شهرهای  و  کشور  شمال  قشم،  و  کیش  جزایر  وی 

گردشگرپذیر را از مناطقی دانست که موضوع اجاره 

روزانه منازل، ظهور و بروز بیشتری دارد.

از وزارت  تاکید کرد:  املاک  اتحادیه مشاوران  رئیس 

میراث فرهنگی و گردشگری و دیگر مراجع تقاضا داریم 

نسبت به رصد و ساماندهی مساله اجاره ساعتی منازل 

ورود کند؛ زیرا همان طور که گفتم اگر ادامه یابد می تواند 

بدعت نامناسبی را در جامعه ایجاد کند.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک مطرح کرد

هشدار نسبت به اجاره 

ساعتی خانه ها در یک 

سایت معروف
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رصدخانه واکنشدولتبهادعایتلاشرئیسیبرایردصلاحیتروحانی
محمدمهاجری،فعالرسانهایاعتدالگرا،درتوییتینوشت:»بااطلاعدقیقمیگویم؛همانعصر۴شنبهکهکودکدوسالهگوشوارهقلبیدرکرمانباکینهداعشتکهپارهشد،آقایابراهیمرئیسی
درپاستورمشغولدستورپروندهسازیبهعواملشبرایردصلاحیتحسنروحانیدرانتخاباتخبرگانبود.اسماینکارکثیف،هرچهباشدواقعیتشرئیسیگیتاست.«درپیاینتوئیتاحسان
صالحی،دبیرشورایاطلاعرسانیدولتنوشت:»اینادعاکهازاساسدروغاستاماانگیزهکارفرمابرایسفارشایندروغبهپیمانکار،احتمالاریشهدراضطرابناشیازنظرسنجیهاووضعیت
بحرانیانتهایجدولدارد.حقدارندنگرانباشنداماجهتاطلاع،برایصدرتاذیلدولتاینموضوعاهمیتینداردکهوقتیبرایآنتلفکنند.«

حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای، در نشست شورای عالی قوه قضاییه 

در تبیین و تحلیل عوامل مؤثر در اطاله دادرسی ها، ضمن اشاره به مقوله ی 

»کارشناسی پرونده های قضایی« و روش هایی که باید با اتخاذ آن ها از اطاله 

رسیدگی ها به سبب تأخیر در انجام کارشناسی ها جلوگیری کرد، گفت: علاوه بر 

مقوله ی کارشناسی پرونده های قضایی که پیش تر به صورت مفصل و مبسوط 

در باب آن ها سخن گفته ایم، یکی دیگر از عوامل اطاله رسیدگی ها، لوایحی است 

که وکلا و ذی نفعان پرونده با کسب مجوز از دادگاه، قصد ارائه آن ها را دارند، 

اما بعضاً تقدیم آن ها به دادگاه تا مدت ها به طول می انجامد و همین امر سبب 

طولانی شدن روند رسیدگی و صدور حکم می گردد؛ در این قبیل موارد، قضات 

باید وکیل یا ذی نفعی که قصد ارائه لایحه را دارد، مکلف گردانند در ظرف زمانی 

معین و مشخصی به انجام این کار مبادرت ورزد؛ بدون تردید تاخیر در ارائه 

اینگونه لوایح، هم شائبه هایی را ایجاد می کند و هم اطاله دادرسی را به دنبال 

دارد.

رئیس دستگاه قضا به مقوله ی تاخیر در ارائه استعلامات و نقش این امر در اطاله 

دادرسی ها هم گریزی زد و گفت: بعضاً مشاهده می شود که یک مرجع قضایی 

استعلامی را از داخل یا خارج از قوه قضاییه کرده است و پس از گذشت سه ماه 

همچنان نتیجه استعلام واصل نشده است؛ در اینگونه موارد مرجعِ استعلام کننده 

باید پیگیری های مقتضی را ترتیب دهد و صرفاً منتظر وصول پاسخ استعلام 

نماند.رئیس عدلیه تصریح کرد: در مواردی که دو مرجع قضایی از خود برای 

رسیدگی به یک پرونده سلب صلاحیت کرده اند و موضوع برای حل اختلاف 

به مرجع بالاتر ارجاع شده است باید پیگیری های مستمر از ناحیه آن دو مرجع 

صورت گیرد که تکلیفِ تعیین صلاحیتِ پرونده مزبور به کجا رسید؛ گاهی اوقات 

این سلب صلاحیت ها هم موجب ازدیاد آمار و ایجاد مشکلات اداری می شوند 

و هم به اطاله دادرسی ها می انجامد.
در  کیهان  مدیرمسئول  شریعتمداری،  حسین 

این روزنامه نوشت: »در حالی که رئیس جمهور 

محترم همه توان خود را برای بهبود معیشت 

میدان  به  درآمد  کم  اقشار  مخصوصاً  و  مردم 

نیاز  مورد  خدمات  و  کالا  گرانی  است،  آورده 

مردم، عرصه را بر اقشار گوناگون و مخصوصاً کم 

درآمدها هر روز تنگ تر می کند .

گرانی کالا و خدمات اگرچه با افزایش قیمت ها 

و تورم جهانی بی ارتباط نیست، ولی نمی توان و 

نباید سهم تورم جهانی را بیشتر از آنچه که واقعاً 

هست به حساب آورد و عوامل و علت های دیگر 

را نادیده گرفت.

از  مجموعه ای  گفت،  باید  خصوص  این  در 

سودجوی  کلان سرمایه داران  بیرونی،  دشمنان 

میانی  بی کفایت  مدیران  از  برخی  و  داخلی 

بیشترین نقش را در افسار گسیختگی قیمت ها 

دارند.

از دشمنان بیرونی انتظاری نیست که دست از 

برنده  برگ های  تمامی  آنها  بردارند.  کینه توزی 

خود را به میدان آورده و بازنده شده اند و این 

ویژه ای  تکیه  اقتصادی  فشارهای  روی  روزها 

دارند.

و  سودجو  کلان سرمایه داران  با  مقابله  اما، 

با  اگرچه  بی کفایت  میانی  مدیران  برکناری 

نیست  نا ممکن  ولی  رو به روست  دشواری هایی 

انتظار  مقننه  و  و قضائیه  قوه مجریه  از سه  و 

می رود - و تکلیف و ماموریت تعریف شده آنها 

بیرون  همت  آستین  از  دستی  که  نیز هست- 

آورند و کاری بکنند...

قیمت  است.  کرده  پیدا  افزایش  دلار  قیمت   

بهای  و  دوچرخه  و  موتورسیکلت  و  ماشین 

قیمت گذاری  کسانی  چه  نیز.   ... و  مسکن 

می کنند؟! دولت؟ مجلس؟ قوه قضائیه؟ مراکز 

و سازمان های وابسته به این سه قوه؟... پاسخ 

منفی است!

نگاهی از سر انصاف به قوای یاد شده به وضوح 

نشان می دهد که آنها در کلیت و تمامیت خود 

تمامی توانی که در چنته دارند را برای مقابله با 

مشکل گرانی به میدان آورده اند.

نه  -و  قصورهایي  موارد  از  پاره ای  در  اگرچه 

چیست؟!  ماجرا  پس  داشته اند!  نیز  تقصیر-  

واقعیت آن است که مثلث سه ضلعی دشمنان 

برخی  و  سود جو  کلان سرمایه داران  بیرونی، 

و  کم توجهی  از  میانی،  بی کفایت  مدیران  از 

مسئولان  و  اندرکاران  دست  از  شماری  غفلت 

سوءاستفاده می کنند.

طریق  از  خوابانیده  گوش  مافیای  را  قیمت ها 

از  برخی  که  خود  آشکار  و  پنهان  شاخک های 

کانال های تلگرامی و فلان سایت و فلان شبکه 

آنهاست ، تعیین می کنند! چرا  از جمله  مجازی 

چند  فقط  پاسخ  نمی شود؟!  برخوردی  آنها  با 

علامت تعجب است ...!!!!!«

به گزارش ایسنا، رحیم زارع سخنگوی کمیسیون 

تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ در نشست خبری در 

تشریح مصوبات کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ اظهار کرد: مهم ترین 

ویژگی بودجه سال آینده این است که کسری و نرخ تورم آن کمتر شده است.

وی اضافه کرد: دولت در لایحه بودجه قیمت حامل های انرژی را ثابت در نظر 

گرفته که کمیسیون تلفیق هم عینا آن را مصوب کرد بدان معنا که قیمت بنزین، 

گازوئیل و دیگر فرآورده های انرژی همچون سال ۱۴۰۲ خواهد بود و تغییری در 

نرخ قیمت حامل های انرژی در سال آینده نخواهیم داشت.سخنگوی کمیسیون 

تلفیق لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ با این توضیح که مصوبات این کمیسیون باید 

در صحن علنی تصویب و به تایید شورای نگهبان برسد، گفت: در صورت تایید 

شورای نگهبان این مصوبات اجرا می شود.

به گزارش فارس، حجت الاسلام مصطفی رستمی 

رئیس نهاد نمایندگی مقام معظم رهبری با اشاره به 

شبهاتی که درباره حمله عین الاسد مطرح می شود، گفت: ما 

یک حمله ای به عین الأسد داشتیم، حال بعضی ها بدون تحلیل دقیق اعلام می کنند 

که اصلا حمله ای در کار نبوده است، اصلًا مسئله حمله به عین الأسد این نبود که چه 

تعداد نظامی آمریکایی در این حمله کشته می شوند، حال فرض کنید آمریکایی ها 

اعلام می کردند ۱۱۰ نفر از آن ها ضربه شدید مغزی شدند، در این خصوص باید گفت 

آمریکایی ها هیچگاه تلفات خود را اعلام نمی کنند، همان موقع هم اعلام شد که 

تلفات گفته نمی شود.وی تعداد تلفاتی که از آمریکایی ها در عین الأسد گرفته شد را 

مورد مهمی ندانست و عنوان کرد: مسئله مهم این بود که برای اولین بار بعد از جنگ 

جهانی دوم، پایگاه نظامی آمریکا توسط یک کشور آن هم با اعلام رسمی مورد حمله 

قرار می گیرد؛ یعنی آن کشور می گوید که حمله توسط من بوده است.

نایب  ایسنا، سیدمحسن دهنوی،  به گزارش 

رئیس کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ با اشاره به جلسه امروز کمیسیون تلفیق 

لایحه بودجه۱۴۰۳ گفت: کمیسیون تلفیق مجلس واردات خودروهای سواری برقی را 

تصویب کرد که این مصوبه گام مهم برای کاهش مصرف بنزین و کاهش آلودگی هوا 

است.به گفته وی، تنوع بخشی به بازار خودرو و معرفی خودروهای برقی، کشور می 

تواند به دور شدن از سیستم های حمل و نقل وابسته به بنزین تشویق شود.وی ادامه 

داد: در همین راستا کمیسیون تلفیق برای تسهیل واردات خودروهای برقی کاهش 

عوارض واردات را نیز تصویب کرد که هدف از آن، مقرون به صرفه تر و قابل دسترس 

تر کردن خودروهای برقی برای مصرف کنندگان ایرانی است. کاهش تعرفه های واردات 

هم مشوقی برای استفاده از خودروهای برقی به جای خودروهای بنزینی معمولی است 

که در نهایت به کاهش مصرف بنزین و آلایندگی هوا کمک می کند.

قیمت بنزین در 
سال آینده تغییر 

نمی کند

پاسخ رستمی به 
قاسمیان درباره عملیات 

عین الاسد

راهکارهای اژه ای برای کاهش اطاله دادرسی

سید محمد بحرینیان طی یادداشتی در شماره امروز رسالت با عنوان 

قانون را همه باید بپذیرند حتی خودمان! نوشت: یک. فرض کنید 

اخلاقمدار،  صالح،  معاونان  از  یکی  که  دارد  وجود  نالایقی  مسئول 

پاکدست و کارآمد خود را عزل می کند. بسیاری از بزرگان و دلسوزان 

در حمایت از معاون معزول و در مخالفت با مدیر نالایق به مقام بالاتر 

مراجعه کرده و گله گذاری می کنند، اما مقام بالاتر اصرار دارد که باید به 

ساختار پایبند بود و بر اساس سلسله مراتب و قانون، مدیر باید اختیار 

داشته باشد که معاون خود را عزل کند.

در  اسلام  و  انقلاب  به  علاقه مندان  و  حزب اللهی ها  ما  واکنش  دو. 

این شرایط چیست؟ احتمالا رگ گردنی می شویم و از سر غیرت و 

عصبانیت فریاد برمی آوریم که ما جوانان انقلابی چنین وضع و چنان 

فضای بوروکرات و مصلحت اندیشانه ای را نمی پذیریم و در صورت 

بند  مطابق  و  کرده  ورود  موضوع  به  خودمان  موجود،  وضع  تداوم 

»م« وصیت نامه حضرت امام )ره( عمل خواهیم کرد.سه. حالا ماجرا 

به سال های  مربوط  واقعه  این  کنیم.  مرور  ابتدا  از  با مصادیقش  را 

نخست انقلاب است. آن مدیر نالایق، بنی صدر است. فرد برکنار شده 

که از بهترین و خدوم ترین نیرو های انقلاب است، شهید علی صیاد 

شیرازی است و آن مقام عالی رتبه، امام خمینی )ره( است. شهید صیاد 

فرماندهی قرارگاه شمال غرب ارتش را بر عهده داشته، اما بنی صدر که 

آن زمان فرماندهی کل قوا هم به او تفویض شده بود، به دلایل واهی 

برکنارش می کند. بسیاری از دلسوزان انقلاب معترض می شوند و کار 

بالا می گیرد. کتاب »در کمین گل سرخ« که وصف حالات و زندگی 

شهید صیاد است، روایت می کند که حتی چهار امام جمعه وقت که 

برخی بعد ها شهید محراب شدند، برای وساطت نزد امام رفتند و امام 

را  ابتدایی، مقصود مهمانان خود  از جملات  بزرگوار، به محض آن که 

فهمید از جا برخاست و چراغ را خاموش کرد )یعنی من در این زمینه 

حرفی با شما ندارم( که حتی باعث ناراحتی حاضران شد و برخی از 

اما  را خیلی ها می دانند،  اینجا  تا  افتادند.  امام به گریه  رفتار  شدت 

قرارگاه  در  آن است که جایگزین شهید صیاد  گفته شده  کمتر  آنچه 

یادشده، شخصی به نام سرهنگ عطاریان بود که هم ناکارآمد و ترسو 

بود )طوری که نوشته اند عملیات در کردستان را از دفترش در تهران 

فرماندهی می کرد( و هم عجیب تر آن که سال ۶۲ به علت عضویت در 

حزب توده دستگیر و اعدام شد.چهار. در رفتار و عمل امام عزیز ما که 

هیچ شبهه ای نیست. او مرجع و عالم و عارف و سیاستمدار و شاعر 

قرن ما بود و تاریخ نمونه اش را کمتر دیده است. بعد ها هم اتفاقا خود 

امام، بعد از عزل بنی صدر، فرماندهی کل قوا را بر عهده گرفت و صیاد 

را به جایگاه فرماندهی نیروی زمینی ارتش رساند.

پنج. اگر رفتار امام برایمان عجیب است، این ماییم که باید فهم خود از 

قانون را با عمل قانون مدارانه او تطبیق دهیم. قصد ورود به مصادیق 

امروز را هم ندارم، چه این که خیلی از ما در پذیرش مصادیق ۴۰ سال 

پیش هم مانده ایم. فقط نکته این است: اگر کسی ادعای انقلابی بودن 

دارد یا واقعا در مقام عمل هم انقلابی تر از بقیه است، سهم بیشتری 

ندارد. در مسائل مختلف که از شئون، ولی هستند، از انتصابات گرفته 

تا اجرائیات و به ویژه احکام قضا، پیش و بیش از همه چیز، قانون 

و  را خوشحال کند  اگر گروهی  باشد، حتی  باید حکم فرما  است که 

امام و مشی رهبر معظم  این شیوه  نیاید.  انقلابیون خوش  به کام 

انقلاب است.

کمیسیون تلفیق 
واردات خودروهای 
برقی را تصویب کرد

خبــــــــــــر

یادداشت

خبر

خبــــــــــــر

قانون را همه باید بپذیرند حتی خودمان!

1403 نظر شریعتمداری درباره مقصر گرانی ها بودجه  تلفیق  »کمیسیون  نوشت:  ایران 

افزایش  از  است،  کرده  اتخاذ  عجیبی  تصمیمات 

ناعادلانه حقوق ها به نفع افرادی که دریافتی بالاتری 

دارند تا کاهش درآمد هدفمندی یارانه ها که سبب 

نقدی  یارانه  تأمین  در  دولت  دست  شدن  بسته 

می شود.

از سوی دیگر مخالفت بخشی از نمایندگان مجلس 

بر  مالیات  افزایش یک درصدی  با  اسلامی  شورای 

قانون  اجرای  منابع  تأمین  منظور  به  افزوده  ارزش 

همسان سازی حقوق بازنشستگان، اجرای این قانون 

را در هاله ای از ابهام قرار داده است...

مصوبه بحث برانگیز دیگر کمیسیون تلفیق مجلس، 

در  دولت  حقوق هاست.  پلکانی  افزایش  حذف 

حقوق  درصدی   18 متوسط  افزایش  بودجه  لایحه 

کارکنان در سال آینده را گنجانده بود، البته به صورت 

پلکانی؛ بدین معنا که افزایش حقوق برای افرادی 

که حقوق شان پایین تر است، ارقام بالاتر از 18 درصد 

باشد و برای افرادی که حقوق بالاتری می گیرند کمتر 

از 18 درصد باشد و میانگین آن 18 درصد شود.

اما کمیسیون تلفیق بودجه، افزایش حقوق ها را برای 

همه سطوح دریافتی رقم 20 درصد تصویب کرد. با 

مصوبه کمیسیون مجلس، مثلًا فردی که امسال 40 

میلیون تومان حقوق می گیرد، سال آینده حقوقش 

8 میلیون تومان زیاد خواهد شد اما کسی که امسال 

10 میلیون تومان حقوق دریافت می کند سال آینده 

با  فقط 2 میلیون تومان حقوقش بیشتر می شود. 

این مصوبه کمیسیون تلفیق، شکاف حقوق بین افراد 

در سال آینده شدیدتر خواهد شد.«

انتقاد روزنامه دولت 

از مصوبات کمیسیون 

تلفیق

گردهمایی  در  جمهور  رئیس  رئیسی  سیدابراهیم  فارس،  گزارش  به 

سراسری ائمه جمعه کشور گفت: نیاز کشور به ساخت سالی یک میلیون 

مسکن قطعی است و باید سالی یک میلیون واحد ساخته می شد که 

نساختند و ما کمبود داریم.

رئیسی تصریح کرد: باید این کمبود جبران شود، الان یک میلیون و ۹۰۰ 

هزار مسکن در حال ساخت در کشور داریم در برخی موارد به افراد زمین 

داده شده خصوصا در شهرهای کوچک که تأمین زمین راحت تر است 

در شهرهای مرکز استان دسترسی به زمین مقداری مشکلتر است ولی 

کار در حال پیگیری است.

وی گفت: ساخت واحدهای خودمالکی و نوسازی بافت های فرسوده و 

مجتمع سازی هم شروع شده است.

کارشناسان  گفته  به  تورم  دلایل  مهمترین  از  کرد:  تاکید  رئیس جمهور 

اقتصادی، مساله رشد نقدینگی است. رشد نقدینگی که ابتدای دولت 

سیزدهم 42 درصد بود به ۲۷ درصد کاهش یافته است و هدفگذاری 

کرده ایم که تا پایان سال به ۲۵ درصد کاهش یابد. رشد نقدینگی کاملا 

در کشور مهار شده است.وی افزود: یکی دیگر از علل افزایش نرخ تورم، 

بانک های  توان تلاش می کند که  با همه  بانک هاست. دولت  ناترازی 

ناتراز یا از گردونه خارج شوند و یا انضباط مالی را رعایت کنند.

رئیسی تاکید کرد: چند بانک را از گردونه خارج کردیم و برای بقیه نیز 

هشدار صادر کرده ایم. تیم اقتصادی و بانک مشخص شده که بر عملکرد 

آنها نظارت کند و اگر کوچکترین خطایی داشته باشند از گردونه خارج 

خواهند شد.وی گفت: از ابتدای دولت سیزدهم تا امروز ۶۵۰۰ کارخانه 

تعطیل و نیمه تعطیل به چرخه تولید بازگشته است، کارخانه هایی که 

تجهیزات و سوله های آن ها در حال خاک خوردن بود

رئیسی تصریح کرد: آمار بانک جهانی و صندوق بین المللی پول گواه رشد 

اقتصادی در کشور است.

آمار رئیسی از ساخت مسکن و بهبود اقتصاد

مهدی چمران گفت: به نظر من چون برخی دوستان 

در  را  انتخابات  و  دولت  مجلس،  می کنند  فکر  ما 

اختیار دارند می توانند خودشان را جدا کنند و ساز 

دیگری بزنند.

به گزارش عصر ایران، عضو شورای مرکزی شورای 

ائتلاف در گفت وگو با روزنامه قدس ضمن بیان این 

مطلب تاکید کرد: اصولًا هر موقع افراد یا جریان ها 

باشند،  هراسان  آینده  از  و  کنند  ضعف  احساس 

همبستگی، همگرایی و دلبستگی آن ها به هم بیشتر 

می شود؛ اما وقتی قدرت را به دست می گیرند، جدا 

این  و  می شود  شروع  مسیرها  تغییر  و  شدن ها 

تفرق و تشتت متأسفانه آسیب می رساند.این رویه 

متأسفانه نتیجه خوبی نخواهد داشت و من هشدار 

می دهم ممکن است به شکست بینجامد که هیچ 

بعید نیست. وقتی تشتت و تفرق در میان ما باشد، 

گروه رقیب که معتقدم همیشه یا عموماً به  نوعی 

وحدت در انتخابات گذشته دست  یافته اند، برنده 

خواهند شد و ما نتیجه مثبتی نخواهیم گرفت.

برخی دسته ها، اسامی و تشکل ها با نام های جدید 

هم  خودشان  و  شکل  گرفته اند  دوره  این  در  هم 

می دانند تقریباً راهی به مجلس ندارند ولی روشی 

که در پیش می گیرند یک ضربه و انتظار شکست 

است و تشتت و تفرق می تواند میزان آرا را پایین تر 

بیاورد و مردم را گیج کند که چه کسی یا کسانی یا 

گروهی را انتخاب کنند.

مجلس  انتخابات  ]در  گفته  شده  آنچه  برخلاف   

یازدهم[ ما با دوستان جبهه پایداری به یک لیست 

مشترک رسیدیم و فکر می کنم این دوره هم با جبهه 

پایداری به یک لیست واحد خواهیم رسید.

هشدار مهدی چمران به اصولگرایان: 

فکر می کنند چون مجلس، 
دولت و انتخابات را دارند 
می توانند ساز خودشان را 

بزنند
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فوری:
 ژوزه مورینیو از رم 

اخراج شد

جهانبخش: رویای ما قهرمانی در آسیاست
علیرضا جهانبخش می گوید کیفیت بالای بازیکنان تیم ملی 

باعث شده که انتظار مردم ایران از تیم بالا باشد.جهانبخش: 

رویای ما قهرمانی در آسیاست، تیم ملی فوتبال ایران که در 

اولین دیدار خود در جام ملت های آسیا با نتیجه چهار بر 

یک برابر فلسطین پیروز شد، روز جمعه در دومین دیدار خود 

به مصاف تیم ملی فوتبال هنگ کنگ خواهد رفت. علیرضا 

جهانبخش، ستاره تیم ملی فوتبال ایران، در گفت وگویی با 

وب سایت کنفدراسیون فوتبال آسیا در خصوص شرایط تیم 

ملی و انتظارات مردم صحبت کرده است.

* باید در بازی بعد عملکرد بهتری داشته باشیم

علیرضا جهانبخش در این گفت وگو درباره شرایط تیم ملی 

اظهار داشت: ما به عنوان یک تیم آماده در این مسابقات 

بازی  به  بازی  که  است  این  چیز  مهم ترین  اما  هستیم 

پیش برویم و خوشبختانه در گام اول خوب کار کردیم اما 

می خواهیم در بازی های آینده عملکرد بهتری داشته باشیم 

چون در مراحل بعدی بازی های دشوارتری خواهیم داشت. 

ما باید به همه حریفان احترام بگذاریم و تمام تلاش مان را 

برای خوشحال کردن مردممان انجام دهیم.

* برای رسیدن به رویاهایمان تلاش می کنیم

جهانبخش درباره اهمیت دیدار با هنگ کنگ برای ایران 

گفت: من فکر می کنم هنگ کنگ چالش مهمی برای ما 

خواهد بود. آنها بازی اول را باختند بنابراین می دانند که 

چقدر مهم است که تمام تلاششان را برای کسب نتیجه 

انجام دهند. سعی می کنیم گام به گام و بازی به بازی پیش 

برویم. بازی دوم مهم است تا مطمئن شویم که صعودمان را 

به دور بعد تضمین می کنیم. به هنگ کنگ احترام می گذاریم 

و تمام تلاش مان را می کنیم تا در بازی دوم نتیجه بگیریم 

و به دور دوم صعود کنیم. ما می دانیم که مردم ایران در 

ایران و در سراسر جهان از ما انتظار دارند که کارهای خوبی 

انجام دهیم. ما رویاهای بزرگی داریم و برای رسیدن به همه 

رویاهایمان سخت تلاش می کنیم. اینکه روی تیم ما فشار 

است، اتفاق خوبی است، یعنی توقعات زیادی وجود دارد و 

کیفیت زیادی در تیم داریم که مردم انتظارات بالایی دارند.

* فلسطین چیزی برای از دست دادن نداشت 

بازیکن ایرانی تیم فاینورد در پایان درباره برد پرگل ایران برابر 

فلسطین در گام نخست عنوان کرد: ما می دانستیم چقدر 

مهم است که مسابقات را به بهترین شکل ممکن آغاز کنیم. 

سعی کردیم بازی را قوی شروع کنیم و خوشبختانه گل اول 

را خیلی زود به ثمر رساندیم و این به ما کمک کرد تا اعتماد 

به نفس داشته باشیم و برای گل های بیشتر تلاش کنیم. قبل 

از بازی گفتیم که هیچ تیمی را دست کم نخواهیم گرفت. ما 

می دانستیم فلسطین چیزی برای از دست دادن ندارد و آنها 

آمده بودند تا بهترین کار را انجام دهند و نتیجه بگیرند اما 

بچه ها عالی کار کردند.

ژوزه مورینیو در اقدامی غیرمنتظره از هدایت آاس رم 

برکنار شد. این سومین فصل حضور آقای خاص در رم 

بود.فوری: ژوزه مورینیو از رم اخراج شد

 پیام کوتاه بود. باشگاه آاس رم دقایقی پیش تایید 

کرد که ژوزه مورینیو را برکنار کرده و برای وی آرزوی 

موفقیت کرد.

در پیام باشگاه رم امده است: »آاس رم اعلام می کند 

که ژوزه مورینیو و همکاران فنی اش باشگاه را ترک 

خواهند کرد. مورینیو در می 2021 به عنوان شصتمین 

سرمربی تاریخ رم معرفی شد. او این تیم را به قهرمانی 

در لیگ کنفرانس در تیرانا در 25 می 2022 و فینال 

لیگ اروپا در بوداپست در فصل گذشته هدایت کرد.«

دن و رایان فریدکین، مالکان رم در این رابطه گفتند: 

»ما از طرف همه در آاس رم از ژوزه برای اشتیاق و 

تعهدی که از زمان ورودش به جالوروسی نشان داد، 

تشکر می کنیم. ما همیشه خاطرات خوبی از همکاری با 

او خواهیم داشت، اما معتقدیم که برای منافع باشگاه، 

تغییر فوری ضروری بود. ما برای ژوزه و همکارانش 

بهترین ها را برای آینده آرزو می کنیم.«

ممنون بابت همه چیز ژوزه.

در واقع بعد از شکست 3-1 اخیر رم برابر میلان شایعات 

و گمانه زنی ها در مورد اخراج مورینیو قوت گرفته بود 

که امروز همه چیز به حقیقت پیوست.

جالوروسی با 29 امتیاز در رده نهم جدول سری آ قرار 

دارد و پنج امتیاز کمتر از فیورنتینا رتبه چهارمی دارد. 

آنها در 20 بازی ابتدایی لیگ 32 گل زده اند و 24 گل 

دریافت کرده اند.

رم هفته گذشته به دست رقیب همشهری، لاتزیو، 

از مرحله یک چهارم نهایی کوپا ایتالیا حذف شد و 

انتقادات به خصوص پس از آن بازی بود که به اوج 

را با خود  رسید. مورینیو همواره حمایت هواداران 

داشت اما بعد از این شکست به نظر می رسید او 

در رم دیگر بدون دفاع مانده و آخرین سنگر را نیز از 

دست داده است.

مورینیو در دو تجربه قبلی مربیگری خود نیز پایانی 

مشابه داشت. او از هدایت منچستریونایتد و تاتنهام 

نیز برکنار شده بود. به خصوص اخراج او از تاتنهام 

قبل از فینال جام اتحادیه سوال برانگیز بود و مورینیو 

همواره به این قضیه کنایه می زد.

دیروز لارپوبلیکا مدعی شده بود، غرامتی که جالوروسی 

آنقدر  کند  باید  پرداخت  مورینیو  اخراج  در صورت 

این  بد  مالی  شرایط  در  ویژه  به  که  است  سنگین 

روزهای باشگاه بعید  است مدیران رم حاضر به چنین 

کاری بشوند.  

اعتبار  تابستان 2024  تا  رم  با  مورینیو  ژوزه  قرارداد 

داشت. لارپوبلیکا به مبلغ دقیق غرامت  در قرارداد آقای 

خاص با رم اشاره نکرده بود، ولی می گوید صحبت از 

مبلغی قابل توجه است.  این روزنامه خاطرنشان کرد 

که مورینیو همیشه در قراردادهایش بند مخصوصی 

با غرامت  قابل توجه اضافه می کند. بندی که او بعد 

از اخراج شدن از تاتنهام، چلسی و  منچستریونایتد با 

استفاده از آن مبالغی قابل توجه به دست آورد.  

به این ترتیب سردار که با انتخاب مورینیو از لورکوزن 

راهی رم شده بود، حالا یکی از حامیان خود را از دست 

داد هرچند با آقای خاص نیز به ندرت در ترکیب رم 

قرار می گرفت.

فوتبال  هیات  رئیسه  هیات  اعضای  و  رییس  انتخابات  عمومی  مجمع 

بوشهر با حضور رییس و اعضای هیات رییسه فدراسیون فوتبال برگزار 

شد.

فوتبال،مجمع  فدراسیون  رسمی  از سایت  نقل  به  و  فوتبالی  گزارش  به 

عمومی انتخابات رییس و اعضای هیات رئیسه هیات فوتبال بوشهر با 

حضور مهدی تاج، رییس فدراسیون و اعضای هیات رییسه فدراسیون 

برگزار و در نهایت امیر حسین محتشم با 27 رای رییس هیات فوتبال 

بوشهر شد.

بانوان، شهرام  رئیس  نایب  به عنوان  رای  با ۲۳  زهره خلیفه  همچنین 

سلیمی فرد با ۲۵ رای به عنوان نماینده هیات و عضو هیات رئیسه و 

سعید مسیگر با ۲۴ رای به عنوان نماینده باشگاهها و عضو هیات رئیسه 

هیات فوتبال استان بوشهر انتخاب شدند.

محتشم با 27 رای رییس هیات فوتبال 

بوشهر شد

مهدی قایدی می گوید که شانس کمی برای خودش متصور 

می شد تا در لیست نهایی تیم ملی برای جام ملت های آسیا 

حضور داشته باشد.قایدی: بازی در این تیم ملی آرزوی هر 

بازیکنی است

حضور مهدی قایدی در ترکیب اصلی دیدار برابر فلسطین، 

بازیکن  بود.  مسابقه  این  برای  قلعه نویی  امیر  سورپرایز 

بوشهری که کمتر کسی تصور می کرد نامش در میان مسافران 

قطر دیده شود، نه تنها با تیم ملی در جام ملت ها شرکت 

کرد بلکه در بازی نخست نیز فیکس شد و توانست دروازه 

حریف را باز کند.

قایدی شب گذشته و در تماس تصویری با برنامه فوتبال برتر، 

پاسخ گوی سوالات محمدحسین میثاقی بود. او درباره گلزنی 

برابر فلسطین گفت: خیلی خوشحالم که توانستم در ترکیب 

اولیه تیم ملی باشم و در اولین بازی خودم در جام ملت ها، 

گلزنی کنم. خیلی خوشحال بودم. این خیلی مهم بود که گام 

اول را محکم برداریم و خداروشکر این اتفاق افتاد و توانستیم 

دل تمام هوادارانی که داخل ورزشگاه بودند و کسانی که از 

پای تلویزیون مسابقه را نگاه می کردند، شاد کنیم.

او در مورد اینکه بازی دوستانه با اندونزی به حضورش در 

ترکیب تیم ملی کمک کرده بود، گفت: بازی های تیم من 

در امارات تمام شده بود و من برای تعطیلات ایران بودم و 

شانس کمی داشتم که دعوت شوم ولی خدا را شکر این اتفاق 

افتاد و الان اینجا هستم تا به تیم ملی کمک کنم.

قایدی درباره اینکه آیا بازی کردن برابر مهاجمان باتجربه در 

تیم ملی راحت بوده یا نه، گفت: صد درصد همینطور است. 

آرزوی هر بازیکنی است در ترکیب تیم ملی در کنار چنین 

بازیکنان با کیفیت بازی کند، ما بازیکنان باکیفیتی هم در 

ترکیب اصلی و هم روی نیمکت داریم. خوشحالم توانستم 

از پاس علیرضا جهانبخش به نحوه احسن استفاده کنم و 

گلزنی کنم. بازی های بیشتری مانده و امیدوارم این روند ادامه 

داشته باشد و بازی به بازی بهتر باشیم.

او درخصوص سبک بازی حریف و خشن بودن آنها گفت: 

بله من در یک صحنه دچار آسیب دیدگی جزئی شدم که 

خوشبختانه رفع شد و مشکل خاصی نبود.

بازیکن اتحاد کلباء درباره مدعیان قهرمانی نیز گفت: احساس 

می کنم در این جام شاهد شگفتی سازی برخی تیم ها باشیم. 

نمی دانم بازی تاجیکستان برابر ازبکستان، ژاپن و ویتنام را 

دیده باشید یا نه، ولی به نظرم این ها تیم های خوبی بودند 

و می توانند شگفتی ساز شوند.قایدی در پایان و درخصوص 

فرستاده می شود، گفت:  آنها  به سمت  ایران  از  که  انرژی 

امیدوارم مردم ما را تنها نگذارند و انرژی هایشان را به سمت 

ما بفرستند. تمام بازیکنان با هم عهد بسته ایم تا به هدفی 

که داریم برسیم، این کادرفنی و بازیکنان حقشان است که 

به بهترین ها برسند. 

ما تلاش می کنیم تا فینال پیش برویم و به امید قهرمانی وارد 

مسابقات شده ایم.

قایدی: بازی در این تیم ملی آرزوی هر بازیکنی است

انتخاب لئو مسی به عنوان برنده جایزه بهترین بازیکن سال 

فیفا خشم شدیدی در نروژ، کشور ارلینگ هالند، ایجاد کرد. 

رسوایی، دزدی، دام...! اینها برخی از صفت هایی است که 

رسانه های این کشور برای اشاره به نتیجه نهایی جایزه فیفا 

به کار می برند.

مسی و هالند در رای گیری نهایی امتیاز برابر کسب کردند ولی 

بر اساس قانون عجیب فیفا، چون کاپیتان های ملی بیشتر به 

مسی رای داده بودند، ستاره آرژانتینی بهترین بازیکن سال 

معرفی شد. نروژ علیه این انتخاب طغیان کرده است.

Verdens Gang

"رسوایی"

مسی بالاتر از هالند نروژی و کیلیان امباپه فرانسوی به صدر 

رده بندی فیفا رسید. اما رای "هیئت داوران" در وب سایت خود 

فیفا نشان دهنده دوئل بسیار نزدیک بین مسی و هالند بود. 

آنها هر کدام 48 امتیاز به دست آوردند. اما مسی بیشترین 

رای را در بین کاپیتان های تیم ملی به دست آورد که طبق 

قوانین، ستاره آرژانتینی برنده شد. هالند بیشتر مورد علاقه 

کارشناسان و خبرنگاران بود. او به طور مداوم رکوردهای گلزنی 

را شکست، سه گانه را به دست آورد و متعاقباً جوایز متعددی 

را برای دستاوردهای خود در سال گذشته دریافت کرد. اما در 

دو جایزه معتبر به مسی باخت. این اتفاق در زمان توپ طلا 

و اکنون در مراسم گالا فیفا رخ داد. این رده بندی بازخوردهای 

منفی شدیدی دریافت می کند. یک رسوایی بزرگ.

داگبلادت

تله: رسوایی

ارلینگ برات هالند در کنار فوق ستاره هایی چون لیونل مسی 

و کیلیان امباپه در فینال انتخاب بهترین بازیکن سال بود تا 

عنوان بهترین بازیکن سال فیفا را کسب کند. برنده در در لندن 

معرفی شد و او لیونل مسی بود. ستاره آرژانتینی در سال 2022 

قهرمان جهان شده بود. تصمیمی بسیار عجیب، برنده باید 

ارلینگ هالند می بود.

NRK

رسوایی

لیونل مسی در مراسم اهدای جوایز سالانه فیفا به عنوان 

بهترین فوتبالیست سال انتخاب شد. آن هم با کمترین 

اختلاف ممکن با ارلینگ هالند. الان باید کمی اینجا آرام باشیم 

ولی همگی شگفت زده ایم. با تمام احترامی که برای لیونل 

مسی قائلیم، بهترین فوتبالیست تمام دوران از نظر ما، او در 

مقایسه با تاثیری که هالند بر فصل تماشایی سیتی داشت، 

کار خاصی انجام نداد و حق هالند را خوردند.

1978302

منچستر ایونینگ نیوز

ربوده شده

هواداران منچستر سیتی از تصمیم عجیب در مورد ارلینگ 

هالند در مراسم جوایز بهترین فیفا عصبانی هستند. ارلینگ 

هالند، مهاجم منچسترسیتی، یکی از مدعیان کسب جایزه 

لیونل مسی  اما در مقابل  بود،  فیفا  بازیکن سال  بهترین 

شکست خورد. پس از اینکه ارلینگ هالند جایزه بهترین 

بازیکن سال فیفا را در رقابت با لیونل مسی از دست داد، 

هواداران منچسترسیتی خشم خود را به اشتراک گذاشتند. 

روزنامه نگاران  کاپیتان ها،  مربیان،  رای  از  پس  دو  این 

متخصص و هواداران تیم ملی مساوی شدند. هر کدام 48 

امتیاز، ولی مسی برنده اعلام شد.

بیلد آلمان

چرا مسی؟

لیونل مسی برای هشتمین بار به عنوان بهترین بازیکن سال 

فیفا در لندن انتخاب شد )سومین بار در دِبست(. او یک بار 

دیگر ارلینگ هالند را پشت سر گذاشت. هر دو ستاره در 

مراسم غایب بودند. 76 روز پیش مسی در کمال تعجب 

هشتمین توپ طلای خود را بالاتر از هالند به دست آورد. در 

آن زمان لوتار ماتئوس گلایه کرده بود: »انتخاب او مسخره 

است، اگرچه من طرفدار مسی هستم.«

این بازیکن آرژانتینی جام جهانی خوبی را پشت سر گذاشته 

بود، اما در پاری سن ژرمن کار خاصی نکرد و به اینتر میامی 

رفت. هالند با منچسترسیتی موفق به کسب سه عنوان 

قهرمانی شد و 50 گل به ثمر رساند، اما این برای کسب مقام 

اول فیفا کافی نبود.

طغیان نروژ علیه مسی: رسوایی برای فیفا

محمد صالح، بازیکن تیم فوتبال فلسطین پس از شکست سنگین مقابل 

ایران با نتیجه 4 بر یک با چشمانی پر از اشک، از بچه های غزه به خاطر 

ناکامی در آرامش آنها در بازی با ایران عذرخواهی کرد. برای آنها جام 

ملت ها با جنگی که در کشورشان آغاز شده همزمان است. کشور اشغال گر 

بیش از 100 روز است که نوار غزه را اشغال کرده است.

بچه ها  »به  می شود:  متاثر  وضوح  به  چهره اش  می کشد،  آهی  صالح 

می گوییم... برای شکست متاسفیم«.

صالح در ادامه از شرایط سختی می گوید که خودش و دیگر بازیکنان در 

اردوی تیم دارند: »بیش از دو روز است که با خانواده ام ارتباطی ندارم، 

خانه ام، در محله ریمال در غزه بمباران شد و خانواده ام به خانه عمه ام و 

سپس به خانه  یکی از دوستانم فرار کردند. در حال حاضر هم در یک چادر 

در یک زمین باز زندگی می کنند. خدا کمکشان کند.«او با اشاره به شرایط 

سخت کشورش ادامه می دهد: »ما برای آنها فوتبال بازی می کنیم... برای 

غزه... برای هدف خودمان.«صالح خاطرات خود از فوتبال در نوار غزه را 

به یاد می آورد و می گوید: »من در خاک غزه بزرگ شده ام و در ساحل آن 

فوتبال بازی می کنم. در ورزشگاه یرموک نیز بازی کرده ام که ارتش اشغالگر 

آن را به اردوگاه خانواده های خانواده و دوستان ما تبدیل کرده است.«این 

بازیکن 30 ساله ادامه می دهد: "دوستان من توسط اشغالگران غاصب 

و  پیروز خواهیم شد  ما  اما  بازداشت هستند،  غزه  اردوگاه  در  اسرائیل 

تسلیم نمی شویم. این هدف ماست. ما با شهدا هستیم و از خانواده های 

خود حمایت می کنیم.«صالح که چند روز مانده به شروع مسابقات عمو، 

عمه و فرزندان شان را از دست داده است، می گوید: »دلم برای خانواده ام 

تنگ شده است.«او می گوید در لحظه پخش سرود فلسطین در استادیوم 

زندگی کرده  ام،  را که در غزه  احساساتی شده است: »من هر لحظه ای 

دوباره زنده می کنم! سی ثانیه یا یک دقیقه کافی است تا اتفاقاتی را که 

در زندگی ام در غزه رخ داده دوباره زنده کنم  و ببینم.«هواداران ایرانی که 

به صورت گسترده در ورزشگاه حاضر شده بودند، در این دیدار که با یک 

دقیقه سکوت برای روح شهدای فلسطینی آغاز شد، شعار مرگ بر اسرائیل 

سر دادند.

 جنگی که آغاز شده صد روز است که در غزه ادامه دارد. تماشاگران در 

استادیوم شعار »فلسطین را آزاد کن« سر دادند و برخی از آنها به گریه 

افتادند.جبرئیل رجوب، رئیس فدراسیون فوتبال فلسطین در خصوص 

تأثیر جنگ بر بازیکنان به روزنامه الشرق قطر گفته است: »مطمئناً جنگ 

بازیکنانی  زیرا  می گذارد،  تأثیر  افراد  همه  کلی  به طور  و  بازیکنان  روی 

هستند که خانواده هایشان در زمانی که در این کشور بودند به شهادت 

رسیده اند. 

اما ما مبارزیم و این روحیه فلسطینی مملو از میهن پرستی و فداکاری های 

مردم ماست.«وی می افزاید: »این تیم اصیل ترین نماد هویت ملی ما 

برای همه فلسطینی ها است.«صالح ستایشی که ایرانی ها در ورزشگاه 

از فلسطین داشتند را ستایش می کند: »ما از همه آزادگان جهان تشکر 

می کنیم. فلسطین به همه نیاز دارد. هر انسان آزاده باید از آرمان فلسطین 

حمایت کند.«

صالح البته با امیدواری از آینده و دیدار دوم برابر امارات حرف می زند: 

»انشاالله پیروزی مقابل امارات کلید راهیابی به دور بعد خواهد بود. ما 

برای برد بازی می کنیم و آن را به شهدا تقدیم می کنیم. مقابل ایران با 

اشتباه بازی را شروع کردیم، ولی حالا چیزی جز پیروزی نمی خواهیم و 

انشاءالله صعود می کنیم.«

عذرخواهی بازیکن فلسطین از 

بچه های غزه

بسیار  اعتماد  و  علاقه  همچنان  بارسلونا  بازیکنان 

زیادی به ژاوی، سرمربی این تیم، دارند.هشدار مهم به 

مدیران: ستاره های بارسا پشت ژاوی

شکست پر گل بارسلونا برابر رئال مادرید در فینال 

رقابت های سوپر جام اسپانیا باعث شد که انتقادها 

از ژاوی بیشتر از هر زمان دیگری افزایش پیدا کند. 

عملکرد نه چندان خوب بارسلونا در این فصل مشکلات 

بسیاری را برای این تیم به وجود آورده و باعث شده 

که فشارها روی بازیکنان و کادر فنی روز به روز بیشتر 

شود و حالا به نظر می رسد که آنها بیشتر از همیشه با 

این مشکل به صورت جدی روبه رو هستند.پیش از این 

چند رسانه اسپانیایی خبر داده بودند که مدیران بارسا 

به سرمربی این تیم اعتماد کامل دارند و هیچ صحبتی 

زمزمه هایی  حالا  اما  نیست  مطرح  مربی  تغییر  از 

درباره این که دکو خواهان جدایی ژاوی و استفاده از 

مربی جدید به جای او است به گوش می رسد. حالا 

روزنامه اسپورت خبر داده که با وجود تمامی انتقادات 

مطرح شده و همچنین صحبت هایی که درباره نظرات 

مدیران باشگاه درباره ژاوی به گوش می رسد، بازیکنان 

این تیم به طور کامل از او حمایت می کنند و مایل 

هستند همچنان به همکاری با این مربی ادامه دهند. 

در این خبر تاکید شده که ژاوی اعتماد بازیکنان بزرگ 

بارسا را به دست آورده است و آنها در این شرایط 

سخت در کنارش هستند و برای بهبود اوضاع تلاش 

می کنند.

هشدار مهم به مدیران: 

ستاره های بارسا پشت 
ژاوی
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سلامت  
خبر  

آگهی  

آگهی  

یکمطالعهجدیدنشانمیدهد؛
کاهشتدریجیوزنبهافزایشطولعمرمبتلایانآرتروزکمکمیکند

یکمطالعهجدیدنشانمیدهدکهاستفادهازیکدارویکاهشوزنبرایکمکبهکاهش
تدریجیوزنبهافزایشطولعمرافرادمبتلابهآرتروزلگنیازانوکمکمیکند.

سلامت سلامت 

بیشتر بدانیم 

1402101705

1402101706

آگهی فقدان سند مالکیت 2083/239 بخش 5 دیر

محلی  استشهاد  تسلیم  با  ظفر  منصوری  علی  آقای 

ششدانگ  مالکیت  سند  جلد  یک  که  است  مدعی 

یکبابخانه به پلاک 2083/239 به مساحت 333متر 

مربع واقع در دیر بخش 5 دفتر 16 صفحه 4 ذیل ثبت 

1810 به نام آقای علی منصوری ظفر صادر و تسلیم 

و  گردیده  مفقود  جایی  به  جا  علت  به  که  گردیده 

لذا  نموده  را  مالکیت  المثنی سند  درخواست صدور 

مراتب طبق اصلاح تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین 

نامه قانون ثبت اعلام می شود که هر کس نسبت به 

ملک مورد آگهی معامله ای نموده و یا مدعی وجود 

سند مالکیت نزد خود می باشد تا ده روز پس از انتشار 

شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  به  آگهی  این 

دیر مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 

مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید. چنانچه ظرف 

مدت مقرر اعتراضی نرسد و یا در صورت اعتراض اصل 

سند ارائه نشود، المثنی سند طبق مقررات صادر و به 

متقاضی تسلیم خواهد شد %.

تاریخ انتشار آگهی:  1402/10/27

شماره: 354/ م الف

شناسه آگهی: 1645314

عبدالعزیز نصار یوسفی- رئیس اداره ثبت اسناد و 

املاک شهرستان دیر

.............................................................................

و  ساماندهی  قانون  به  موادی  الحاق  قانون  آگهی 

حمایت از تولید و عرضه مسکن مصوب ۱۳۸۸/12/2 

بدینوسیله در اجرای بند دوم ماده یک قانون الحاق 

موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید عرضه 

و مسکن و ماده 10 آیین نامه اجرایی آن آراء صادره از 

هیات موضوع بند 2 ماده یک قانون مستقر در واحد 

ثبتی شهرستان دیر مربوط به متقاضیانی که در اجرای 

قانون فوق الذکر تقاضای ثبت نموده اند به شرح ذیل 

جهت اطلاع عموم آگهی می شود.

1-رأی شماره 2527 مورخ 1402/10/10 خانم مهناز عباسی 

ششدانگ یکباب مغازه قسمتی از پلاک 2114 واقع در 

آبدان

به  لذا بدینوسیله اعلام میدارد اشخاصی که نسبت 

اصل ملک اعتراض دارند از تاريخ الصاق یا انتشار این 

آگهی و اشخاصی که نسبت به تحدید حدود و حقوق 

صورتمجلس  تنظیم  تاریخ  از  دارند  اعتراض  ارتفاق 

تحدید حدود ظرف مدت بیست روز باید اعتراض خود 

را به صورت مکتوب به اداره ثبت اسناد و املاک دیر 

تسلیم نماید و ظرف یک ماه از تاريخ تسليم اعتراض 

ذیصلاح  مرجع  به  را  خود  دادخواست  دیر  ثبت  به 

اداره  به  قضایی تقدیم و گواهی تقدیم دادخواست 

به  رسیدگی  نماید.  تسليم  دیر  املاک  و  اسناد  ثبت 

اینگونه اعتراضات در دادگاه خارج از نوبت خواهد بود. 

بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در موعد 

مقرر و یا تحویل گواهی عدم تقدیم دادخواست به 

اداره ثبت اسناد و املاک دیر عملیات ثبتی با رعایت 

مقررات تعقیب خواهد شد.

تاریخ انتشار: 1402/10/27

شماره: 341 / م الف

عبدالعزیز نصاریوسفی- رئیس اداره ثبت اسناد و 

املاک شهرستان دیر

معاون تعالی دفتر طب ایرانی گفت: افراد سرد 

مزاج حتما در زمستان و به ویژه هنگام خواب سر 

را با کلاه و روسری بپوشانند.

دکترای  و  پزشک  غضنفری  میر  مهدی  سید 

تخصصی فیزیولوژی و عضو هیئت علمی و معاون 

تعالی دفتر طب ایرانی در رادیو گفتگو پیرامون 

بیماری های  برای  ایرانی  طب  تدابیر  موضوع 

سرد  فصول  در  مردم  از  برخی  گفت:  زمستانی 

بیشتر بیمار می شوند و بیماری آن ها طولانی تر 

است.وی با بیان اینکه افرادی که مزاج سرد دارند 

بیشتر بیمار می شوند و افرادی که کمتر در فصل 

سرما بیمار می شوند و یا در صورت بیماری سریع 

بهبود می یابند مزاج گرم دارند افزود: کسانی که 

مزاج سرد دارند معمولًا احساس سرما می کنند 

متابولیسم و سوخت و ساز پایینی دارند و حرکات 

آن ها رو به کندی است.میر غضنفری ادامه داد: 

چنین افرادی درونگرا هستند و در موقعیت های 

سرد و با خوردن سردیجات اذیت می شوند.

معاون تعالی دفتر طب ایرانی با اشاره به اینکه در 

فصل سرد و اقلیم های سردسیر مردم بیشتر دچار 

مشکل می شوند اظهار کرد: مهمترین کار پیشگیری 

است این افراد باید از چیز هایی که باعث تشدید 

حال بدشان می شود پرهیز کنند.

میر غضنفری تصریح کرد: در قدم اول سرد مزاجان 

باید مصرف سردیجات را کاهش دهند مصرف 

لبنیات باید به حداقل برسد البته شیر اگر گرم شده 

و داخل آن عسل و زنجبیل باشد نسبت به سایر 

لبنیات بهتر است. مصرف ماست و دوغ و پنیر 

باید به حداقل برسد.وی مطرح کرد: سالاد ها اکثرا 

سرد هستند مصرف کاهو و خیار و گوجه بدن را 

سرد می کند و افراد باید سبزی خوردن را جایگزین 

سالاد ها قرار دهند. نعنا و ترخون سیستم ایمنی را 

تقویت کرده و سردی را کاهش می دهند.

میر غضنفری گفت: ورزش مزاج را به سمت گرمی 

افراد  می شود.  توصیه  افراد  همه  به  و  می برد 

سرد مزاج حتماً در زمستان خود را بپوشانند و 

مخصوصاً هنگام خواب رعایت کنند و سر را با کلاه 

و روسری بپوشانند. زیر انداز باید کافی و مناسب 

کرسی  از  اگر  باشد.  نمدی  امکان  صورت  در  و 

استفاده شود بسیار مناسب است مخصوصاً برای 

افرادی که درد مفاصل دارند.وی گفت: افراد بعد 

از استحمام بلافاصله از منزل خارج نشوند تا باد 

سرد با آن ها برخورد نکند و از کلاه و شال گردن 

استفاده کرده و از سینوس ها مراقبت کنند.

معاون تعالی دفتر طب ایرانی اظهار کرد: کسی 

که مزاج سرد دارد نیز نباید در مصرف گرمی زیاده 

روی کند. عسل گزینه خوبی است که باید در آب 

ولرم حل شود. شیره انگور و دم نوش هایی مانند 

گل بابونه بسیار مناسب است کشمش و مویز و 

شیرینی های طبیعی مانند انجیر توصیه می شود.

میر غضنفری در آخر افزود: مزاج سرشتی و ذاتی 

است و مزاج فرزندی که متولد می شود از رحم 

مادر شکل می گیرد. در سنین پایین تر مزاج گرم تر 

است و شناخت مزاج شناسنامه سلامتی است.

بیماری های معده از آن دسته بیماری هایی نیست 

که از خبر ابتلای فردی در دور و اطراف مان به آن 

متعجب شویم؛ شاید چون آن قدر شایع و فراگیر 

دایره  به  نفر  چند  شدن  اضافه  دیگر  که  شده 

مبتلایان، کسی را متعجب نمی کند و برای شان 

سؤال نمی شود که واقعا چرا؟ تا دل تان بخواهد 

برای معده درد و بیماری های مشابه آن دلیل وجود 

دارد!

از رژیم غذایی و سبک زندگی ناسالم تا موضوعات 

عصبی و عوامل ژنتیکی؛ عواملی که هرکدام می تواند 

به همراه  افراد  معده  برای  را  متفاوتی  عوارض 

جدی  دردسرهای  به  راگاهی  وفرد  داشته باشد 

بیندازد.شاید بررسی برخی ازبیماری ها و مرور دلایل 

و روند درمانش، بتواند تااندازه زیادی ازابتلا به آنها 

جلوگیری یادرحداقل ترین حالت ممکن، روند درمان 

راآسان تر کند. 

     

رفلاکس معده

آمارها می گویند حدود ۲۰درصد مردم در سراسر 

دنیا، درگیر رفلاکس معده یا همان بازگشت اسید 

و محتویات معده به مری و حتی گاهی دهان 

طول  در  هرکسی  است  ممکن  البته  هستند:» 

زندگی اش با این پدیده روبه رو شده باشد اما اگر 

ادامه دار شد و به دفعات رخ داد، یعنی احتمال 

این که دچار این بیماری باشد، وجود دارد و باید 

پیش از تخریب بافت های مری به دنبال درمان 

برود.« این را دکتر شهاب رحیم پور، فوق تخصص 

گوارش و کبد می گوید که معتقد است اگر درمان 

و مراقبت های تغذیه ای به موقع و به درستی صورت 

عوارض  و  مری  التهاب  باعث  می تواند  نگیرد، 

جبران ناپذیری در آینده شود. پس اگر به طور مداوم 

احساس  و  دارید  سوزش  احساس  دل تان  سر 

ناخوشایند  طعم  زیادی  دفعات  به  که  می کنید 

محتویات معده را در دهان تان حس می کنید یا 

تعداد دفعاتی که حالت تهوع دارید و درنهایت 

مجبور به استفراغ می شوید، بهتر است خیلی سریع 

به پزشک متخصص مراجعه کنید تا در صورت 

تشخیص رفلاکس معده، روند درمان آغاز شود. 

     

عفونت معده

یکی دیگر از بیماری های معده، عفونت معده است 

که براثر درگیری معده با باکتری ها و ویروس ها، 

می گویند،  محققان  که  این طور  می شود.  ایجاد 

میکروب هلیکوباکترپیلوری، اصلی ترین عاملی است 

که می تواند بسیاری از عفونت های معده را ایجاد 

کند. نوعی باکتری که از طریق مصرف باقی مانده 

نوشیدنی  یا غذای فرد مبتلا به فرد سالم منتقل 

می شود و البته در صورت تشخیص با مصرف آنتی 

بیوتیک تجویز شده از طرف پزشک از بین می رود 

اما این که زود تشخیص داده شود هم نیاز به دقت 

و هوشمندی فرد بیمار دارد. متخصصان گوارش 

دردهای شکمی و از آن مهم تر، تب های مکرر را 

یکی ازاصلی ترین علائمی می دانند که فارغ از حالت 

تهوع همیشگی بیماری های معده، می تواند نشان 

از عفونت معده داشته باشد. 

     

معده دردهای عصبی

عصبانی  و  باش  نداشته  استرس  نخور،  »حرص 

کلیدی ترین  البته  و  تکراری ترین  این  نشو!«  هم 

است  مختلف  زمینه های  در  توصیه پزشکان 

ازجمله  بیماری ها  انواع  بروز  باعث  می تواند  که 

معده دردهایی شود که علتش به دستگاه اعصاب 

مرکزی فرد برمی گردد؛ موضوعی که متخصصان 

گوارش هم آن را تایید می کنند. درواقع بسیاری 

و  اعصاب هستند  به  وابسته  بدن،  ارگان های  از 

یکی از بخش هایی که به شدت تحت تأثیر استرس 

گوارش  دستگاه  دارد،  قرار  اعصاب  وبیماری های 

ومعده است. آن وقت چه اتفاقی می افتد؟ قریب به 

اتفاق کسانی که مدام حرص می خورند وسرمسائل 

کوچک و بزرگ عصبی می شوند به سوءهاضمه 

به کرات معده درد و شکم درد دارند  آنها  دچارند! 

و درنهایت هرچه خورده اند را با حرص و جوش 

بودن  مسلط  بیماری،  این  چاره  می آورند.  بالا 

براعصاب، واقع بین بودن و آرامش است، البته که 

دربرخی مواقع و به تجویز پزشک، مصرف قرص  و 

دارو هم می تواند چاره ساز و آرامش بخش باشد. 

راهکارهایی که اگر انجام شود و فرد دیگر مثل سابق 

فکر نکند، خیلی سریع او را به وضعیتی سالم وعادی 

می رساند. فراموش نکنید ادامه این رویه درکمترین 

زمان ممکن می تواند معده دردهای عصبی و موقع 

فرد را به زخم معده هایی ماندگار و طولانی تبدیل 

کند!

زخم معده

نفخ،  مداوم،  سیری  احساس  اشتها،  کاهش 

خونی  استفراغ  یا  مدفوع  شکم،  دردوسوزش 

مهم ترین  و...ازجمله  وزن  کاهش  تیره،  و 

معده  زخم  از  خبر  که  هستند  نشانه هایی 

می دهند؛ زخمی که به دلیل از بین رفتن پوشش 

محافظ معده و بر اثر ترشح بیش از حد اسید 

معده ایجاد می شود و دردسرهای فراوانی برای 

فرد ایجاد  و زندگی روزمره اش را دچار اختلال 

البته خوبی اش این است که با وجود  می کند. 

قابل  درمان  جامعه  در  بالایش  نسبت  شیوع 

مرحله  است  لازم  که  درمانی  دارد؛  هم  قبولی 

به مرحله انجام شود تا فرد بتواند دوباره مانند 

عادی  وزن  به  و  تقویت شود  بخورد،  غذا  قبل 

همه  بر  علاوه  میان،  این  در  برگردد.  خودش 

عواملی که گفته و تکرار شده، فراموش نکنیدکه 

مصرف داروهای ضدالتهابی غیراستروئیدی مثل 

ایبوپروفن، ناپروکسن، آسپرین و...هم می توانند 

خودتان  پس  شوند  درمعده  ایجادزخم  باعث 

راازعادت به این داروها بیندازید و فقط در مواقع 

درنظر  بروید.  سراغ شان  به  ناچاری  و  ضروری 

داشته باشید که تشخیص سریع تر زخم معده به 

درمان سریع تر و آسان تر آن کمک می کند، ضمن 

این که فارغ از درمان های پزشکی لازم است فرد 

غذایی اش  رژیم  در  جدی  تغییراتی  هم  بیمار 

اعمال کند ازجمله این که مصرف غذاهای بیش 

از حد اسیدی مثل غلات، لبنیات و از طرفی میوه 

و سبزیجات را به طور متعادل مصرف کنید و در 

روند درمان، دور مصرف الکل، کافئین و سیگار را 

هم خط قرمز بکشید. 

مشکلات  انواع  برای  سنتی  طب  توصیه های 

گوارشی

غافل  مواقعی  درچنین  روغن  ازانواع  یبوست:   -۱

نشوید؛روغن یا کره آب کرده به روانی و چربی درون 

روده ها کمک می کند 

۲- نفخ: اساسا هر ترکیبی که با آب گرم درست 

می شود، می  تواند به نفخ کمک کند اما به طور 

خاص، دانه  های رازیانه با یک لیوان آب  گرم توصیه 

می شود 

۳- رفلاکس اسیدمعده: هرچیزی که بزاق دهان را 

افزایش دهد، مانند زنجبیل به تعادل اسیدیته شکم 

کمک می کند

۴- اسهال: هنگام اسهال، حواس تان به کم آبی بدن 

باشد و مایعات زیاد بنوشید علاوه بر آن، ترکیب 

چای با زنجبیل مواد مغذی از دست رفته بدن را به 

شما برمی گرداند

۵- سوءهاضمه: از سبزیجات پخته یا بخارپز استفاده 

کنید و فقط ادویه جاتی مانند زنجبیل، دارچین و 

فلفل سیاه را که به هضم غذا کمک می کنند به آن 

اضافه کنید

۶- استفراغ: نعنا، گیاهی دارویی و موثر است چراکه 

ماده ای به نام منتول دارد که موجب پاکسازی و 

تقویت معده می شود

 چه کسانی در زمستان بیشتر بیمار می شوند؟
متخصص پوست و مو هشدار داد:

مراقب عارضه های خطرناک تزریق چربی باشید

یک متخصص پوست و مو به افرادی که قصد تزریق ژل یا چربی دارند، هشدار داد حتما به 

پزشک متخصص و مراکز معتبر وزارت بهداشت مراجعه کنند.

فهیمه عبدالهی مجد با اشاره به علل و عارضه های تزریق چربی اظهار کرد: تزریق چربی یکی از 

روش های جوانسازی است.وی با بیان اینکه با بالا رفتن سن ممکن است حجم چربی بخشی 

از اعضای صورت و یا بدن کمتر شود، افزود: فرو رفتگی و یا کاهش حجم عضلات صورت از 

جمله نشانه های ظاهری بالاتر رفتن سن است.عبدالهی مجد با اشاره به اینکه تزریق مواد پُر 

کنند و یا فیلر ها از جمله روش های جوان سازی پوست است، گفت: فیلر ها ممکن است ژل 

و یا چربی باشند.وی با اشاره به اینکه برای تزریق چربی، چربی برخی از قسمت های بدن جدا 

می شود و به سایر قسمت های بدن که به آن نیاز داریم تزریق می شود، خاطرنشان کرد: این 

چربی ها با توجه به شرایط بدنی فرد از بخش هایی مثل ران ها، قسمت داخل بازو و یا شکم 

جدا می شود. عبدالهی مجد اضافه کرد: معمولًا برای تزریق چربی ابتدا فرد تحت بی حسی 

موضعی قرار می گیرد و در ادامه چربی اضافه می شود، ولی در مواردی ممکن است این عمل 

با روش بیهوشی کامل انجام شود. وی با تاکید بر اینکه تزریق چربی برای همه افراد مناسب 

نیست، توصیه کرد: تزریق چربی باید با نظر پزشک متخصص انجام شود.

این متخصص بیماری های پوست و مو با اشاره به اینکه قبل از اقدام به تزریق ژل یا چربی 

باید فرد از نظر ابتلاء به بیماری ها و دارو هایی که مصرف می کند مورد ارزیابی قرار گیرد، افزود: 

مصرف بسیاری از داروها، ابتلاء به برخی بیماری ها و یا حساسیت به دارو های بی حسی 

می تواند بر نتیجه درمان و یا ایجاد عارضه های بعدی اثر داشته باشد.وی درباره درمان افرادی 

که کاهش حجم چربی خفیف را تجربه کرده اند و یا نیاز به درمان های وسیع ندارند، توضیح 

داد: این روند برای این افراد ممکن است زمانبر باشد و معمولًا در مواردی استفاده می شود که 

نیاز به حجم بالاتری از پر کننده ها داشته باشیم.عبدالهی مجد ادامه داد: اگر برای حجم دهی 

قسمت های مختلف صورت مثل گونه ها، خط خنده و یا سایر قسمت ها نیاز به مواد پر کننده 

داشته باشیم، بهتر است از چربی طبیعی و مناسب بدن خود فرد استفاده شود.

وی در پاسخ به این سوال که آیا روند تزریق ژل یا چربی دردناک است یا خیر، عنوان کرد: 

از مواد بی حسی موضعی برای تزریق استفاده می شود و فرد درد چندانی را حس نمی کند.

عبدالهی مجد درباره عارضه های احتمالی تزریق ژل یا چربی نیز توضیح داد: به طور کلی هر 

عمل جراحی عارضه های مربوط به خود را دارد و در صورتی که در زمان مناسب و به پزشک 

متخصص مراجعه نشود ممکن است عارضه های این فرآیند بیشتر هم شود.

وی، تورم موضوعی را یکی از عارضه های تزریق چربی یا ژل ذکر کرد و گفت: تورم برای بازه 

زمانی یک تا دوماهه )تا زمانیکه چربی جذب پوست شود( طبیعی بوده و جای نگرانی وجود 

ندارد.عبدالهی مجد به عارضه های غیرقابل جبران تزریق چربی و ژل اشاره کرد و افزود: اگر حین 

برداشت چربی از بدن بیش از حد نیاز چربی از بدن برداشته شود، احتمال آمبولی و یا انتقال 

چربی از طریق عروق خونی به سمت عروق ریوی وجود دارد و یا اگر در حین تزریق، این مواد 

وارد شریان های صورت شود بسته به محل عروق این مواد می تواند به عروق خونی رسیده و 

ممکن است باعث کوری و یا حتی سکته های مغزی شود.

وی هشدار داد: اگر قصد تزریق ژل یا چربی دارید، حتماً به پزشک متخصص و مراکز معتبر 

مراجعه کنید چرا که مشکلات و عوارضی که توسط افراد غیرمتخصص انجام می شود خطرناک 

و غیر قابل جبران است. عبدالهی مجد با بیان اینکه احتمال حساسیت به مواد بی حسی 

می تواند خطرآفرین باشد، تاکید کرد: تزریق ژل و چربی باید در مراکز مجهز و مورد تأیید وزارت 

بهداشت و توسط پزشکان متبحر انجام شود. وی خاطرنشان کرد: ۴۰ تا ۵۰ درصد چربی هایی 

که در لایه های زیر پوست تزریق می شود، در ماه اول تا دوم جذب می شود و در عین حال 

چنانچه بیش از حد نیز چربی تزریق شود این حجم اضافه به عروق سطحی پوست فشار وارد 

کرده و باعث بروز نکروز و یا از بین رفتن پوست در این نواحی می شود.

درباره انواع شایع ترین بیماری های معده چه می دانید؟

اعصاب سالم،معده سالم تر!

 آمادگی صادرات واکسن نوترکیب 
پاپیلومای انسانی

یک شرکت دانش بنیان با هدف توسعه واکسن های موردنیاز 

کشور فعالیت خود را از آذر۱۳۹۷ آغاز کرده است. این شرکت 

با هدف ارتقای سلامت جامعه، اقدام به تولید واکسن های 

انسانی کرده و دراین راستا با توجه به اولویت های کشور 

اقدام به توسعه سه واکسن انفلوآنزای فصلی، روتاویروس 

و اچ پی وی کرده است. این شرکت همچنین توسعه چند 

محصول جدید را نیز در برنامه پیش روی خود قرار داده است.

با توجه به نیاز گسترده به واکسن های انسانی در جهان و 

محدودیت در تولیدکننده های منطقه و ظرفیت تولید جهانی، 

تمرکز این شرکت بر توسعه بازار صادراتی محصولات ازمسیر 

بهداشت  به ویژه مجوز سازمان  بین المللی  اخذ مجوزهای 

جهانی پس از ورود به بازار هر محصول خواهد بود.دانش 

فنی تولید واکسن اچ پی وی)پاپیلومای انسانی عامل ابتلا 

به سرطان دهانه رحم( از پیچیده ترین فناوری های ساخت 

واکسن دردنیاست که این مجموعه توانسته تمامی وکل 

ساخت این واکسن را بومی سازی کند. مطالعات بالینی این 

واکسن، پس از گذراندن تست های کنترل کیفی و مطالعات 

پیش بالینی، درتیر۱۳۹۸ روی داوطلبان سالم آغاز شده و پس 

از اثبات اثربخشی واکسن در افزایش تیتر آنتی بادی وایمن 

بودن آن، دراسفندسال۱۳۹۹ تاییدیه سازمان غذا و داروی 

ایران را برای ورود به بازار دریافت کرده است.امین قبادی، 

اهمیت  درخصوص  دانش بنیان  شرکت  این  مدیرعامل 

ساخت این واکسن گفت: در سال های اخیر بر اساس گزارش 

رتبه  به  پنجم  ازرتبه  رحم  دهانه  سرطان  بهداشت،  وزارت 

دوم درشیوع سرطان ها رسیده است. ازآنجا که برنامه های 

ما  در کشور  بیمه  این ویروس، تحت پوشش  تشخیصی 

نیست و همچنین واردات واکسن های ضد این ویروس برای 

ریشه کن کردن آن در سطح کشور، هزینه سرسام آوری به 

همراه دارد، می توان گفت بهترین راه حل برای جلوگیری از 

آسیب های جسمی و روحی این ویروس به مردم تولید انبوه 

و به صرفه این واکسن در داخل کشور است. وی همچنین 

مزیت رقابتی این واکسن نسبت به نمونه های خارجی را 

قیمت پایین تر در عین کیفیت مشابه آن دانست و تصریح 

کرد: ایران، سومین کشور تولید کننده این واکسن است و این 

جایگاه، سهم چشمگیری دربازار بین المللی این واکسن دارد. 

انبوه این واکسن درسال های  با تولید  پیش بینی می شود 

ارز به  آینده، شاهد ورود سالانه نزدیک به ۵۰میلیون دلار 

کشور باشیم. قبادی با بیان این که پاپیلوگارد یک واکسن 

سویه های  برابر  در  کامل  محافظت  ایجاد  برای  نوترکیب 

۱۶و۱۸ ویروس پاپیلومای انسانی است، خاطرنشان کرد: این 

 HPV ویروس عامل حدود ۷۰درصد سرطان های وابسته به

است و واکسیناسیون به عنوان بهترین راه برای پیشگیری از 

سرطان های ناشی از HPV معرفی می شود. وی با بیان این 

که داده های حاصل از چندین کارآزمایی بالینی جهانی در 

مورد واکسن HPV اثربخشی بسیار بالای واکسن را در برابر 

ابتلا به عفونت مقاوم به انواع HPV نشان داده است اظهار 

کرد: نمونه خارجی واکسن پاپیلوگارد با نام تجاری گارداسیل 

در بازار موجود است ولی نمونه داخلی دیگری ندارد.هزینه 

تمام شده واکسن ایرانی یک چهارم نمونه خارجی است.
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در  این نشریه:

زهرا  قدرتنما،

 سبحان قنبرپور، 

عبدالصمد شهریاری 

و ...

فراخوان

خبر

فرهنگ

چهل و هشتمین شماره ماهنامه طنز سه نقطه »مکتوب 

طنز ]+جد[ فارسی« به تازگی با عنوان »دانشجو« منتشر 

شده و روی پیشخان مطبوعات آمده است.

در معرفی این شماره از ماهنامه طنز سه نقطه آمده 

است: همه شما که یک روز صبح اطلاعات کارت ورود 

به جلسه تان را هفتاد و دو بار چک کرده اید و دوازده 

عدد مداد تراشیده در جیب هایتان جا داده اید و روی 

دانشجو  امروز  چه  اید،  نشسته  کنکور  صندلی های 

باشید، چه در فکر تغییر رشته، چه در حال پر کردن 

فرم انصراف، چه فارغ التحصیل، چه هر چی، به راستی 

حالا چی؟ و به راستی دانشجو بودن چه بود و با شما 

چه کرد؟ و به راستی آنها که تحصیلات را ول نمی کنند 

چه کسانی هستند؟ و به راستی چرا پایان نامه ها تمام 

نمی شوند؟ و به راستی کدام دانشگاه از کدام دانشگاه 

چیزتر است؟ و به راستی که در این پرونده به طور 

عجیبی به دانشجو و دانشگاه پرداخته ایم.

کننده ای؟،  کجاست  شروع،  نقطه  در  پایان  سوت 

خاطرات نود درصد واقعی یک دانشجوی ترم یک، 

بیست دهنده  پاس می کنم، پس هستم،  همچنان 

بلیت چهار  با  آموزی  مهارت  دوره  بد درس دهنده، 

هزار تومنی، شیفتگان شهودی های به کارنیا، راسل و 

دوستش، تلاش برای بقا در شرکت هرمی، چه کسی 

ناک،  پیوند شبهه  میانه یک  در  دکتر؟،  زد  بود صدا 

دانشگاه ما، دانشگاه اونا، آغازی بر یک پایان، سندرم 

دکاتره، ساکنان متفاوت طرشت ولی، عجب مادری 

زلفی جان، مدیری که راننده نخواهد شد، یک تُک پا 

تا صحنه جرم، همگام با دانشجو از دنده چهار، قلعه ای 

زانوی دانشجو، این سی و  در نوک قله، به شهادت 

سه سال، دانشجویانی که بلد بودند دانشجو باشند 

از جمله عناوین مطالب این شماره از ماهنامه طنز سه 

نقطه هستند.

زاده،  کریم  سپیده  ور،  آینه  علی  فهیمی،  فاطمه 

فاطمه  دوست،  نظام  مریم  انصاری،  امیرحسین 

خسروانی، محمدجواد شاکر، میرحسین خندانی، کوثر 

ابراهیم  زهرا  داوری،  محبی، مهدی شریفی، سعیده 

پور، داوود طالقانی، محمدرضا زروندی، علی بهاری، 

خانیکی،  هادی  سیما،  حکیم  هدیه  زاده،  رضا  طوبا 

نفیسه رحمانی از جمله نویسندگانی هستند که در این 

شماره ماهنامه سه نقطه با موضوع دانشجو مطالبی 

را نوشته اند.مریم نظام دوست در بخشی از این شماره 

در مطلبی با عنوان »بیست دهنده بد درس دهنده« 

نوشته است:»از نظر پژوهشگران، اساتید به طور کلی 

و صرف نظر از سواد و مرتبه علمی شأن در دانشگاه، 

نوع لباس پوشیدن، حرف زدن، شیوه تدریس، نمره 

دادن، نمره ندادن و به طور کلی تیپ شخصیتی شأن 

با همدیگر متفاوتند. دانستن این تفاوت ها علاوه بر 

بیماران قلبی و عروقی به دیگران هم توصیه نمی شود؛ 

چراکه به درد کسی نمی خورد، اما چون مجله خودمان 

است و دلمان می خواهد، براساس نظر شخصی و علم 

اندک و تجربه قابل توجه نویسنده_ که بیشتر عمرش را 

دانشجو و کمتر آن را استاد بوده_ تفاوت های یاد شده 

که کاملًا سلیقه ای براساس نوع دروس اعم از عمومی یا 

تخصصی تبیین شده است را این زیر تشریح می کنیم.

اسلامی  اندیشه  فارسی،  نگارش  آیین  که  اساتیدی 

۱ و ۲، معارف و وصایای امام خمینی )ره(، سیری در 

نهج البلاغه و این چیزها تدریس می کنند، اغلب به 

دو دسته کلی تقسیم می شوند. این اساتید یا از در 

دروازه تو نمی روند، یا از سوراخ سوزن تو می روند. به 

این معنی که یا خیلی بد تدریس می کنند و دانشجو 

را می اندازند. یا خیلی بد تدریس می کنند و بیست 

دروس  تدریس  در  که  استادی  می دهند.توضیح: 

که  نمی شود،  پیدا  راحت  تنها  نه  نباشد  بد  عمومی 

نویسنده  دیگر  شاکر  نمی شود.«محمدجواد  پیدا  کلًا 

یا عنوان  نقطه در مطلب  از ماهنامه سه  این شماره 

»شیفتگان شهودی های به کارنیا، راسل و دوستش« 

نوشته است:»همان طور که به تعداد آدم ها راه است 

بیشتر هم  و  تعداد  به همان  به خدا،  رسیدن  برای 

می توان تیپ و شخصیت ردیف کرد برای آدم هایی 

که در هر جماعتی کنار همدیگر بر خورده اند. اما دسته 

بندی و جدول کشیدن و چارچوب گذاشتن برای هر 

پدیده، حتی اجتماعی و فرهنگی و انسانی اش، آرام 

بخشی است که ذهن یک ریاضی اندیش شریفی را 

از تکاپو و هرج و مرج نجات می دهد که اگر این ذهن 

نباشد، در هر نقطه ای از راه، آن شریفی متفاوت راهش 

را جدا می کند و به سوی معشوق سکنی گزیده در 

دانشکده های انسانی تر این شهر پر می کشد. اما شما 

را به هرچه می پرستید، فکر نکنید از فردا هر شریفی 

و  بگردید  نداشته مار  زیربغل  باید دنبال  ای دیدید، 

بفرستیدش توی یکی از ردیف های جدول این تیپ 

تیپ  این  نهایتش  نهایت  درآوردی.  من  شناسی 

شناسی یک جدول مندلیف باشد که یک سری عنصر 

را کنار هم نشانده؛ عنصرهایی که در دنیای واقعی تنها 

گیرآوردنشان. از تک گیرآوردن یک قطب جدای آهنربا 

هم سخت تر است و معمولًا هر جایی می شود ترکیب 

چندتایی شأن را دید که کنار هم جمع شده و نتیجه ای 

خارق عادت پیش فرض های ساده این تیپ شناسی 

شکل داده اند.«چهل و هشتمین شماره ماهنامه طنز 

سه نقطه با ۲۲۱ صفحه و قیمت ۱۷۵ هزار تومان عرضه 

شده است.

دبیرخانه  جایزه  کتاب سال شعر ایران به انتخاب »خبرنگاران« اعلام 

کرد: بنا به درخواست تعدادی از شرکت کنندگان مهلت شرکت در ۲ 

بخش رقابتی این رویداد تمدید شد.

به گزارش ایرنا، دبیرخانه  جایزه  کتاب سال شعر ایران به انتخاب 

با  را  آن  دوره   هجدهمین  فراخوان  پیش  چندی  »خبرنگاران«، 

نکوداشت زنده یادان یدالله رؤیایی، محمدعلی اسلامی نُدوشن 

و احمدرضا احمدی، از برگزیدگان ادوار این جایزه که در ماه های 

گذشته از دنیا رفتند، منتشر کرد.

انتخاب  به  ایران  شعر  سال  کتاب  جایزه   دوره   هجدهمین 

اصلی  بخش  سه  در  گذشته،  دوره های  همچون  »خبرنگاران«، 

»کتاب سال«، »ویژه« )شاعران بدون کتاب شعر( و »تجلیل« )از 

یک عمر فعالیت شعری(، با داوری جمعی از شاعران خبرنگار و 

فعال رسانه  در حوزه  فرهنگ و ادبیات، برگزار می شود.

در این دوره نیز بخش جنبی »پژوهش درباره ی شعر« که از سال 

گذشته به جایزه اضافه شده است، همچنان برقرار است؛ این دوره 

با موضوع: »شعر زنان ایران«.

دبیرخانه  این دوره از جایزه  کتاب سال شعر خبرنگاران با دبیری 

علیرضا بهرامی، از شاعران و ناشرانی که در سال ۱۴۰۱ مجموعه شعر 

منتشر کرده اند، دعوت کرده است تا با توجه به این شرایط، در 

بخش کتاب سال جایزه شرکت کنند:

- کتاب در سال ۱۴۰۱ منتشر و در شناسنامه  آن درج شده باشد.

- چاپ اول و به زبان فارسی در ایران منتشر شده باشد.

- برگزیده  اشعار یا مجموعه  گروهی نباشد.

اثر  از  علاقه مندان به شرکت در این بخش، باید یا پنج نسخه 

صندوق  تهران،  نشانی  به  دی ماه۱۴۰۲   ۳۰ تاریخ  تا  را  خود 

خبرنگاران،  شعر  سال  کتاب  جایزه   دبیرخانه   پستی۱۳۳۵۵۱۸۷، 

بفرستند، یا یک نسخه از کتاب خود را به همین نشانی بفرستند 

و در عین حال، فایل پی دی اف کتاب را در سایت »واشه« )سامانه  

مدیریت جشنواره ها و رویدادهای ایران - سمجرا(، پس از ثبت نام، 

بارگذاری کنند:

علاقه مندان به شرکت در بخش »پژوهش درباره  شعر« نیز بدون 

هیچ گونه محدودیت در زمان انتشار اثر، کتاب پژوهشی با موضوع 

)همانند  بالا  زمان بندی  و  شرح  به  را  ایران«  ایران  زنان  »شعر 

کتاب های شعر( برای دبیرخانه  جایزه می توانند بفرستند.همچنین 

این تمدید بخش ویژه  شاعران بدون کتاب هجدهمین دوره ی 

آن  فراخوان  که  می شود  شامل  هم  را  »خبرنگاران«  شعر  جایزه  

چندی پیش با گرامیداشت یاد شمس آقاجانی و شاپور جورکش 

که در ماه های گذشته از دنیا رفتند، منتشر شده بود.شاعران مایل 

شعری  استعدادهای  کشف  برای  که  ویژه  بخش  در  شرکت  به 

برگزار می شود، یعنی آن دسته از شاعرانی که در هر سنی، تاکنون 

مجموعه  شعر در ایران منتشر نکرده اند، آثار خود را با توجه به 

شرایط زیر - تنها - از طریق سامانه  »واشه« و نه نسخه  پرینت شده 

- برای شرکت در این رقابت می توانند بفرستند:- شرکت کنندگان در 

این بخش نباید تاکنون )چه در سال های گذشته و چه در سال 

جاری( کتاب مجموعه  شعر در ایران منتشر کرده یا در نوبت نشر 

داشته باشند.

- شرکت علاقه مندانی که قبلا کتابی غیر از »مجموعه شعر« منتشر 

کرده اند، یا در دست انتشار دارند، در این بخش، منعی ندارد.

مجموعه  شعرها باید به زبان فارسی باشد.

تعداد  یا  بوده،  قطعه   ۵۰ ۴۰تا  بین    دست کم  شعرها  تعداد   -

صفحه های مجموعه  شعرها دست کم بین ۸۰ تا ۱۰۰ صفحه باشد.

- شعرها همگی در قالب یک فایل وُرد )قلم بی میترا دوازده( باشد. 

از فرستادن اثر در قالب فایل پی دی اف یا پرینت کاغذی از طریق 

پُست، پرهیز شود.

- در این بخش از جایزه ی شعر خبرنگاران، تنها آثاری در گردونه  

رقابت قرار داده می شوند که تمامی ویژگی های بالا را رعایت کرده 

باشند.

- حضور در این بخش برای تمامی شاعران فارسی زبان داخل و 

خارج کشور، با هر ملیتی، آزاد است.

- گزیده آثار برگزیدگان این بخش، در کتاب سالیانه  این جایزه، 

آثار  انتشار  برای  ناشران  منتشر خواهد شد و در صورت تمایل 

برگزیدگان این بخش به صورت مجزا، دبیرخانه  جایزه با ایشان 

همکاری محتوایی خواهد داشت.در این بخش نیز علاقه مندان تا 

۳۰ دی ماه فرصت دارند که فایل وُرد شعرهای خود را در نشانی 

جشنواره ها  مدیریت  )سامانه   »واشه«  سامانه   در  جشنواره  پنل 

به   در همان جا،  ثبت نام  از  - سمجرا(، پس  ایران  رویدادهای  و 

صورت الکترونیکی بارگذاری کنند.علاقه مندان به شرکت در بخش 

»پژوهش درباره  شعر« نیز مقاله های خود را با موضوع شعر زنان 

ایران، از همین طریق می توانند بارگذاری کنند.

فراخوان

نوید میکاییلیتماشاپیشخوانسینما

چهل وهشتمین سه نقطه با 

موضوع »دانشجو« منتشر شد

»کتاب سال دانشجویی« فراخوان داد

سریال جدید »آسوکا« بر اساس مجموعه فیلم های معروف جنگ ستارگان برای پخش 

از شبکه تماشا دوبله شد.به گزارش ایسنا، این سریال در گونه اکشن، ماجراجویی و درام 

محصول آمریکا در سال ۲۰۲۳ است.شیلا آژیر، رضا آفتابی، آزاده اکبری، رضا الماسی، 

دانیال الیاسی، آرزو امیربدری، باران بهرامی، ارسلان جولایی، امیر حکیمی، مونا خجسته، 

شیرین روستایی، منوچهر زنده دل، حسین سرآبادانی، لادن سلطان پناه، شایان شامبیاتی، 

مینا شجاع، داود شعبانی نصر، سعید شیخ زاده، مرضیه صفی خانی، بهروز علی محمدی، 

علیرضا کامیابی پور، امیرصالح کسروی، نسرین کوچک خانی، علی همت مومیوند، بهمن 

هاشمی، صنم نکواقبال، نازنین یاری و افشین زی نوری از گویندگان سریال »آسوکا« 

هستند.در این سریال خواهیم دید: پس از سقوط امپراتوری فاسد کهکشانی و روی کار 

آمدن جمهوری هنوز برخی از بازماندگان امپراتوری به دنبال احیای آن هستند و به همین 

خاطر به ثراون از ژنرال های امپراتوری که در خفا زندگی می کند دل بسته اند. در این 

میان آسوکا از جنگجویان زن جمهوری به دنبال یافتن ثراون و خنثی کردن نقشه های 

طرفداران امپراتوری است.این سریال بر اساس مجموعه فیلم های معروف جنگ ستارگان 

ساخته شده  و در همان حال و هواست؛ داستانی علمی تخیلی با شخصیت های متنوع و 

جلوه های ویژه  از ویژگی های این سریال است.به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه اطلاع رسانی 

سیما، شبکه  تماشا مسئولیت رصد این اثر را بر عهده داشته است و پس از طی مراحل 

تایید و روندهای ترجمه، ویراستاری و سپس دوبله، پخش خواهد شد.

دوبله سریالی اکشن بر اساس مجموعه 
فیلم های »جنگ ستارگان«

سال  »کتاب  ملی  جشنواره  سی ویکمین  فراخوان 

دانشجویی« از سوی سازمان ترویج مطالعه و نشر 

جهاد دانشگاهی اعلام شد.

به گزارش ایسنا، فراخوان این دوره از جایزه کتاب 

ایجاد نشاط علمی در  "با هدف  سال دانشجویی 

از  حمایت  و  شناسایی  کشور،  دانشگاهی  فضای 

دانشجویان نوقلم و صاحب اندیشه، معرفی و تجلیل 

از ناشران فعال در زمینه آثار دانشجویی و تقویت 

روحیه تتبع و پژوهش در میان دانشگاهیان" منتشر 

شد.

سازمان  عمومی  روابط  که  فراخوان  این  براساس 

ترویج مطالعه و نشر جهاد دانشگاهی منتشر کرده 

دارند  فرصت  مترجم  و  مولف  دانشجویان  است، 

تا  ۱۵ اردیبهشت ماه ۱۴۰۳ آثار خود را به دبیرخانه 

جشنواره ملی کتاب سال دانشجویی ارسال کنند.

شرایط شرکت در جشنواره

تحصیلی  مقاطع  و  رشته ها  تمامی  دانشجویان 

دانشگاهی و طلاب سطوح مختلف می توانند آثار 

خود را به تعداد نامحدود و براساس شرایط ذیل در 

شش گروه اصلی شامل »فنی و مهندسی«، »علوم 

پایه«، »علوم انسانی«، »کشاورزی و منابع طبیعی«، 

»علوم پزشکی و دامپزشکی«، »هنر و معماری« و 

بخش »ویژه«  به دبیرخانه جشنواره ارسال کنند. 

براین اساس همزمانی دوره تحصیل دانشجو با زمان 

چاپ و انتشار اثر، دارا بودن مشخصات عمومی کتاب 

برای اثر منتشرشده، داشتن اعلام وصول از وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی، انتشار کتاب در بازه زمانی 

ابتدای سال ۱۴۰۱تا پایان ۱۴۰۲، ثبت نام اینترنتی، 

ارسال دو جلد از کتاب به دبیرخانه و ارسال نسخه ای 

از متنِ زبان اصلی آثار ترجمه شده، از جمله شرایط 

دانشجویی  سال  کتاب  ملی  جشنواره  در  شرکت 

است.

همچنین دانش آموختگانی که حداکثر دو سال پس 

از فارغ التحصیلی، کتاب خود را در بازه زمانی یادشده 

در  می توانند  نیز  رسانده اند  چاپ  به   )  ۱۴۰۱-۱۴۰۲(

جشنواره شرکت کنند.

دبیرخانه  به  ارسال شده  الکترونیک  کتاب های 

جشنواره نیز باید دارای مجوز وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی باشند.

 آثار دریافت شده بازگردانده نخواهند شد و به آثار 

برگزیده ای که توسط بیش از یک نفر تألیف یا ترجمه 

شده اند، صرفاً یک جایزه تعلق خواهد گرفت.

نحوه مشارکت ناشران

آثار   براساس این فراخوان، ناشران نیز می توانند 

دانشجویی خود را به همراه فرم ثبت نام اینترنتی، 

به دبیرخانه جشنواره کتاب سال دانشجویی ارسال 

کنند. در آیین اختتامیه جشنواره از ناشرانی که اهتمام 

تجلیل  داشته اند،  دانشجویی  آثار  نشر  در  جدی 

خواهد شد.

 بخش ویژه جشنواره

دانش بنیان  »اقتصاد  موضوعات  به  بخش  این   

»مطالعات  و  پیشرفت«  »ادبیات  ملی«،  تولید  و 

جمعیت«  اختصاص دارد.

 علاقه مندان باید پس از ثبت نام از طریق سامانه 

اینترنتی به آدرس www.isba.ir، دو نسخه از اصل 

اثر را به همراه فرم ثبت نام اینترنتی به آدرس پستی 

دبیرخانه جشنواره در تهران،  خیابان انقلاب، خیابان 

پلاک۷۲،  ژاندارمری،  شهدای  خیابان  رازی،  فخر 

صندوق پستی ۱۱۶۳-۱۳۱۴۵ سازمان ترویج مطالعه 

و نشر جهاد دانشگاهی ارسال کنند و برای کسب 

اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۶۶۹۵۲۷۲۷ تماس 

بگیرند.

مهلت شرکت در هجدهمین جایزه 

شعر »خبرنگاران« تمدید شد

سپهر اندیشه کشور، در سوگ  فیلسوف بزرگی به غم نشسته که نقش ممتازی در انطباق 

فلسفه غرب و شرق با یکدیگر و آسان  کردن  مضامین دشوار داشت.

کریم مجتهدی اگرچه در تمام این دوران ها، در مقام شارح، اندیشه حکما و فلاسفه شرق 

و غرب را برای فلسفه دوستان آسان و قابل باور کرد اما در دل این مقام، به فیلسوفی تبدیل 

شد که تلاش کرد تا تراز اندیشه ورزی را به عنوان مشی و مکتب فکری و عملی خود، در 

میان دانشجویان و دوستدارانش، ارتقا داده و از این روی، به جستاری معناشناختی در 

باب اهمیت فلسفه برسد.

این اندیشه در فیلسوفی که از حکمت پیش سقراطیان تا دوران وسطی و معاصر را شخم 

زده بود، خیلی زود، به بار نشست و در سطحی کلان متجلی شد. در میان شارحان بزرگ 

هم دوره، کریم مجتهدی، یک استثنا بود. زودتر از آنها، به فلسفه کشیده شد و زیست 

ممتدی را با فلاسفه بزرگ دوره معاصر فرانسه تجربه کرد. علاوه بر این، تا توانست، خود 

را به فرهنگ و زبان آلمانی نزدیک کرد چرا که معتقد بود اگر زبان آلمانی و فرهنگ آنها را 

فرا نگیرید، نمی تواند به ریزجزئیات مبانی فلاسفه ای چون کانت و هگل )که علاقه مبرمی 

به آنها داشت( اشراف پیدا کنید.

حال تصور کنید که چنین مختصاتی، در فرهنگ ایرانی غلیان یابد و زیرنظر متفکر بزرگی 

چون هانری کربن، رساله هایی از افضل الدین کاشانی را ترجمه کرد. به قدری پرمایه بود 

که در جای درست خود ایستاد و هیچ گاه رجحان چندانی میان فلسفه غرب و شرق قائل 

نشد. حتی معتقد بود که اروپائیان، قبل از رنسانس که سبب بازگشت آنها به تفکر یونان 

شد، متاثر از فلسفه ایران بودند و چه بسا اگر رنسانس محقق نمی شد این بازگشت به 

ریشه، شاید تا آن اندازه سریع و شگرف صورت نمی گرفت.

استاد اگرچه در تمام این سال ها از دکارت، دوس اسکوتوس، لایب نیتس، هایدگر، 

ادریوس، ویکتور کوزن، لوتر، نیچه و حتی داستایوفسکی نوشت و تحلیل کرد اما ارادت 

ویژه ای به کانت و هگل داشت. در بحث پدیدارشناسی، یک استاد تمام عیار بود که با 

خود می گفتی دیگر هیچ علامت سوالی در سخت ترین مبحث فکری هگل برای کریم 

مجتهدی وجود ندارد.

سرکلاس می گفت که بیشتر از همه، از کانت یاد گرفته است اما با او موافق نیست. مبانی 

کانت را از این حیث دوست داشت که جولان متدهای استعلایی در اندیشیدن بودبه 

شکلی ریشه ای معتقد بود که تمام و کمال، داعیه دار اندیشه های هیچ فیلسوفی نیست 

و درواقع از هیچ یک از آنها بت نساخت. اما دلش بیشتر با هگل و مخصوصا با کانت 

بود. سرکلاس می گفت که بیشتر از همه، از کانت یاد گرفته است اما با او موافق نیست. 

مبانی کانت را از این حیث دوست داشت که جولان متدهای استعلایی در اندیشیدن 

بود. شاید برای فیلسوفی در تراز مجتهدی، مهم باشد که در بحث اخلاق، علاقمند به 

اندیشه های کدام فیلسوف باشد. فلسفه دوستان در این بحث، شاید اخلاق دکارتی را 

بپسندند؛ فیلسوفی که هیچ گاه رساله مستقیم و مجزایی در باب اخلاق نداشت و باید 

سیطره اخلاق را از اندیشه گسترده او یافت اما در این بحث، استاد، باز هم جانب کانت 

را می گیرد تا جایی که بارها عنوان کردند که اخلاق کانت، چیز دیگری است.

البته که سیطره دانش مجتهدی، هم چنان که اندیشه های غربی را می کاوید، از بن مایه ای 

اسلامی و شرقی نیز برخوردار بود. اشراف بی نظیری بر فلسفه اسلامی داشت و بیش از 

هر متفکر دیگری، علاقمند به اندیشه های شیخ الرئیس، صدرالمتالهین و علی الخصوص 

شیخ اشراق بود. در این وادی، اگرچه شور و حرارت جوانی استاد سبب چنین گرایشی 

شده بود اما نمی توان از نقش هانری کربن که در دوره ای، تاثیر شگرفی بر وی گذاشت، 

چشم پوشی کرد. شاید مهم ترین سیگنالی که نشان داد مجتهدی در کنار فلسفه غرب، 

باشد که  او  دارد، همان شرح تفصیلی معروف  اسلامی  اندیشه  به  علاقه بسیاری 

مقایسه ای انطباقی میان افکار نوافلاطونیان متاخر با سنت های اسلامی بود.

سخت است بخواهیم جایگزینی در اندازه کریم مجتهدی با آن زیست تجربی پرمایه 

و اندیشه مستقل مطرح کنیم. فیلسوفی که تا آخرین روز حیاتش، تشنه دانستن و 

اندیشیدن بود و هدف فلسفه را بالذات، آموختن می دانست. خود را با آن درجه بالای 

علمی، یک دوست دار علم می دانست و همواره بر تفکر بنیادین تاکید می کرد.

و امروز، کلاس درس او خالی است. فیلسوفی که ایستاده درس می داد، به شدت تابع 

نظم بود و بعد از ورودش، کسی را به کلاس راه نمی داد. او نعمت بزرگی بود که از 

دانشگاه، دانشجو و البته کهن دیار فلسفه دریغ داشته شد و ما امروز زیر ساتور جبر روزگار، 

یک چنین اندیشمندی را به خاک می سپاریم. | ایرنا

برای کریم مجتهدی فیلسوف بزرگ ایران دوست؛ 

مصلحِ منصف

اعلام  در جنوب چین  جزیره  یک  محلی  مقامات 

کردند بیش از ۹۰ میلیون گردشگر داخلی و خارجی 

از جزیره گرمسیری هاینان در جنوب چین در سال 

۲۰۲۳ بازدید کردند.

به گزارش ایسنا، درآمد گردشگری هاینان در سال 

۲۰۲۳ با ۷۱.۹ درصد افزایش به حدود ۱۸۱.۳ میلیارد 

یوان )حدود ۲۵.۵ میلیارد دلار( رسید، در حالی که 

شمار گردشگران داخلی و خارجی این جزیره به رقم 

چشمگیر ۹۰ میلیون نفر رسیده که در مقایسه با آمار 

سال گذشته نزدیک به ۵۰ درصد رشد داشته است.

سال گذشته، هاینان توسعه سریعی را در گردشگری 

کشتی های تفریحی تجربه کرد. سفرهای دریایی به 

جزایر شیشا در دریای جنوبی چین شاهد ۴۰۰ سفر 

آن  گذشته  سال  به  نسبت  درصد  که ۲۷۷.۸  بود 

افزایش داشت.

بنابر اعلام وب سایت ماکائو بیزنس، جزیره هاینان 

قصد دارد امسال از ۹۹ میلیون گردشگر میزبانی کند 

و انتظار می رود درآمد گردشگری آن به ۲۰۷ میلیارد 

یوان برسد.

چین قصد دارد تا سال ۲۰۲۵ هاینان را به یک مرکز 

گردشگری بین المللی و تا سال ۲۰۳۵ به یک مقصد 

گردشگری با مصرف جهانی و پرنفوذ تبدیل کند.چین 

یکی از از مهم ترین بازارهای گردشگری جهان است 

و یک منبع ارزشمند تأمین گردشگر برای بسیاری از 

مقاصد گردشگری در سراسر جهان به شمار می آید. 

بازگشایی مرزهای چین برای سفر در ابتدای سال 

۲۰۲۳ عامل مهمی برای برون رفت گردشگری جهانی 

از بحران ناشی از همه گیری کرونا بود.

سفر ۹۰ میلیون نفر به یک جزیره


